
PROTOKÓŁ  Nr IX.11.2019 

z obrad IX Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach   

w dniu 31 maja 2019 r. 

 

 

W obradach sesji udział wzięło 19 radnych, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego 

protokołu, Burmistrz Jelcza-Laskowic Bogdan Szczęśniak, Zastępcy Burmistrza: Romuald Piórko  

i Marek Szponar, Skarbnik Gminy Elżbieta Harań - Klimek,  przedstawiciele rad sołeckich i osiedlowych oraz 

goście zaproszeni na obrady sesji, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Obrady IX Sesji Rady Miejskiej o godzinie 12.03 otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Miejskiej 

Beata Bejda, która na podstawie listy obecności stwierdziła kworum, co stanowi  o prawomocności obrad IX Sesji 

Rady Miejskiej. 

 

Obsługę prawną prowadził Pan Sławomir Boruch - Gruszecki Radca Prawny Urzędu Miasta i Gminy Jelcz-

Laskowice. 

 

- wszystkie wystąpienia zawarte w niniejszym protokole, zostały oddane w pełnym brzmieniu - 

Od. pkt 1 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – informuję wszystkich uczestników sesji Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz  

i dźwięk. W związku z tym uczestnictwo w obradach Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach jest 

równoznaczne z wyrażeniem zgody na przetwarzanie danych osobowych w zakresie wizerunku  

i głosu. 

 Zanim przejdziemy do porządku obrad IX Sesji Rady Miejskiej, witam pana Jacka Gałuszkę, który 

jest z nami na dzisiejszej sesji. I pan prosił o to żeby mógł zabrać głos przed jeszcze naszym 

porządkiem obrad. Zapraszam pana do mównicy i oddaję panu głos. 

Pan Jacek Gałuszka – dzień dobry państwu. Pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, Szanowni państwo 

radni, czym jest spowodowana dzisiejsza moja obecność? (…) państwo pewnie, niektórzy z was 

już wiedzą, ale dwa – trzy miesiące temu z inicjatywy kilku osób, w tym pana Burmistrza 

Szczęśniaka, Starosty, Komendanta Powiatowego, zrodził się pomysł aby stuletnie 

funkcjonowanie policji państwowej, które przypada w tym właśnie roku, uczcić ufundowaniem, 

jeśli będzie tylko taka wola również i państwa, sztandaru dla Komendy Powiatowej Policji  

w Oławie. Stąd też całkiem niedawno, jakiś miesiąc temu, został oficjalnie powołany Komitet 

Honorowy na czele z panem Starostą, w skład którego wchodzi, m.in.: pan Burmistrz Szczęśniak, 

moja skromna osoba i jeszcze kilkanaście innych osób. Podjęliśmy taką wspólną inicjatywę aby 

panu Komendantowi Powiatowemu w tym przedsięwzięciu pomóc i go wesprzeć. Jeśli wszystko 

pójdzie zgodnie z zakładanym harmonogramem taki sztandar pojawi się w oławskiej jednostce 

najprawdopodobniej we wrześniu tego roku. Data jeszcze jest nie do końca przyjęta, bo wszystko 

jest uzależnione przede wszystkim od kilku elementów, no zakładając przygotowanie samego 

sztandaru, ale chodzi też o to aby uświetnili tę uroczystość, to święto znamienici goście, a więc z 

panem ministrem, z panem komendantem głównym, no i szereg innych osób. Moja obecność, 

drodzy państwo, spowodowana jest, m.in., tym, że na każdej sesji rady gminy, miasta i powiatu 

staram się, jako Wiceprzewodniczący tego Honorowego Komitetu i były komendant powiatowy 

oławskiej jednostki, aby państwa przede wszystkim prosić łaskawie o ewentualne wsparcie. Ja 

zostawię dzisiaj tutaj na ręce pani Przewodniczącej, w przerwie państwu ewentualnie pan 

Komendant Arek pomoże, przygotowaliśmy taką informację zawierającą również kwestie 

związane z podaniem numeru konta, na które uprzejmie prosiłbym, jeśli jest to tylko możliwe, aby 

środki finansowe mogły być przekazywane żeby wesprzeć tę inicjatywę. My ze swojej strony już 

jesteśmy po spotkaniach, jako Komitet Honorowy, ze wszystkimi samorządami. Przed nami 

jeszcze kilka spotkań organizacyjnych i mam nadzieję, że we wrześniu najprawdopodobniej na 

odremontowanym już rynku  oławskim pan minister, pan komendant główny wręczy panu 

Komendantowi Policji w Oławie i policjantom, policjantkom i pracownikom policji sztandar 

czego życzę przede wszystkim jemu, państwu i sobie. Pani Przewodnicząca, dziękuję za 

umożliwienie wizyty. Państwu dziękuję za wysłuchanie i mogę tylko prosić jeszcze raz gorąco o 

ewentualne wsparcie. Dziękuję ślicznie. 
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 Pani Przewodnicząca, ja zostawię tutaj te materiały, dobrze?  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. Dziękuję bardzo. Jeżeli pan ma czas to zapraszamy. Jak nie – 

dziękuję panu za obecność. 

 Proszę państwa, odczytuję porządek obrad IX Sesji Rady Miejskiej, proponowany porządek: 

1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad IX Sesji Rady Miejskiej. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad VIII Sesji Rady Miejskiej. 

3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 

4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 

5. Sprawy samorządowe. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Oławskiego. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2019 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-

Laskowice na lata 2019-2026. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Jelcz-Laskowice oraz określenia granic obwodów publicznych 

szkół podstawowych mających siedzibę na obszarze Gminy  Jelcz-Laskowice. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Laskowice, gmina Jelcz-

Laskowice – „MPZP Hirszfelda – Wschód”. 

11. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2018 rok. 

12. Informacja dotycząca przygotowania wypoczynku letniego dzieci i młodzieży oraz obiektów 

rekreacyjno-sportowych do sezonu letniego w roku 2019. 

13. Wolne wnioski. 

14. Komunikaty organów Gminy. 

15. Zakończenie obrad IX Sesji Rady Miejskiej. 

 

Czy do proponowanego porządku obrad macie państwo radni jakieś uwagi? Pan radny Łukasz 

Dudkowski. Proszę bardzo, oddaję panu głos. 

Radny Łukasz Dudkowski – dziękuję pani Przewodnicząca. Wysoka Rado, Szanowni panowie burmistrzowie, 

może nie tyle w temacie porządku obrad, ale w takim temacie myślę, że dość ważnym, to znaczy, 

dwa dni temu odszedł od nas Pan R.S.. W związku z tym, że jest to wieloletni przedsiębiorca, a tak 

naprawdę jeden z twórców tego naszego miasta myślę, że oprócz tego też, że członek 

Stowarzyszenia Przedsiębiorców bardzo długo, osoba, którą wszyscy znamy, która wielokrotnie 

pomagała w wielu inicjatywach społecznych, w wielu inicjatywach dla rozbudowy naszego 

miasta, myślę, że byłoby godnie żeby uczcić Jego pamięć minutą ciszy i o to z takim wnioskiem 

do Rady Miejskiej, do panów burmistrzów się zwracam. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, proszę państwa o powstanie i uczcijmy minutą ciszy Pana 

R.S.. 

 

Rada Miejska w Jelczu-Laskowicach uczciła minutą ciszy pamięć zmarłego Pana R.S. 

 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę usiąść. Proszę państwa, czy do proponowanego 

porządku obrad są jakieś uwagi? Czy państwo zgłaszacie jakieś wnioski w tym temacie? Nie 

widzę. W takim razie, przed głosowaniem dotyczącym zatwierdzenia porządku obrad, bardzo 

proszę państwa o sprawdzenie kworum, potwierdzenie swojej obecności na sesji. 

 Dwaj radni są nieobecni, wobec tego na sali jest 19 radnych. Wszystkie uchwały podjęte w dniu 

dzisiejszym będą prawomocne. 

 Kto z państwa radnych jest za zatwierdzeniem porządku obrad proszę o podniesienie ręki  

i naciśnięcie przycisku. Kto z państwa jest przeciw – proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto 

się wstrzymał – proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

 

 W sprawie przyjęcia porządku obrad IX Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach głosowano  

w następujący sposób: 

 

  za -           19 (jednogłośnie) 

 

Porządek obrad IX Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach został przyjęty i przedstawia się 

następująco: 
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1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad IX Sesji Rady Miejskiej. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad VIII Sesji Rady Miejskiej. 

3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 

4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 

5. Sprawy samorządowe. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Oławskiego. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2019 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-

Laskowice na lata 2019-2026. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych 

przez Gminę Jelcz-Laskowice oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych 

mających siedzibę na obszarze Gminy  Jelcz-Laskowice. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Laskowice, gmina Jelcz-Laskowice – „MPZP 

Hirszfelda – Wschód”. 

11. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2018 rok. 

12. Informacja dotycząca przygotowania wypoczynku letniego dzieci i młodzieży oraz obiektów 

rekreacyjno-sportowych do sezonu letniego w roku 2019. 

13. Wolne wnioski. 

14. Komunikaty organów Gminy. 

15. Zakończenie obrad IX Sesji Rady Miejskiej. 

Od. pkt 2 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 2: Przyjęcie protokołu z obrad VIII Sesji Rady 

Miejskiej. 

 Czy do protokołu macie państwo radni jakieś uwagi? Nie widzę. W takim razie przystępujemy do 

głosowania. Przyjęcie protokołu z obrad VIII Sesji. Kto z państwa radnych jest za – proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw i kto się wstrzymał. Nie ma takich osób. 

 

W sprawie przyjęcia protokołu z obrad VIII Sesji Rady Miejskiej głosowano w następujący sposób: 

 

  za  -           19 (jednogłośnie) 

  - protokół z obrad VIII Sesji Rady Miejskiej został przyjęty – 

Od. pkt 3 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 3: Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 

Proszę państwa, otrzymaliśmy wszyscy zaproszenie na „Biskupicki Złoty Kłos”, która to 

uroczystość odbędzie się 09 czerwca. Rozpoczęcie jest o godz. 11.00. I to są dwie połączone jakby 

imprezy, to są IX Targi Produktu Lokalnego i VII Przegląd Zespołów Ludowych. Zwykle o tej 

sprawie mówił pan radny obecny Marek Starczewski – Sołtys Biskupic Oławskich, ponieważ nie 

ma go na dzisiejszej sesji, to ja chciałam przypomnieć o tej imprezie. Informuję również, że 08 

czerwca będziemy mieli uroczystość dotyczącą 10-lecia istnienia Akademii Złotego Wieku. Ta 

uroczystość odbywa się w Centrum Sportu i Rekreacji i wszystkie uroczystości rozpoczynają się  

o godz. 16.00 – dobrze mówię pani dyrektor? Dobrze. Dziękuję. 

 Proszę państwa, jeszcze raz do tych osób, które nie były na komisji, bo mówiłam o tym, że sesja w 

czerwcu odbędzie się jeden dzień wcześniej czyli 25 czerwca, to jest wtorek. 

 I chciałam złożyć wszystkim państwu radnym oraz panom burmistrzom, pani Skarbnik, panu 

Sekretarzowi, serdeczne życzenia z okazji „Dnia Samorządowca”, który był na początku tego 

tygodnia. Życzę państwu wspaniałych pomysłów, kreatywności, pomocy dla mieszkańców, którzy 

się do państwa zwracają, sukcesów w życiu osobistym i sukcesów w życiu zawodowym. 

 I ostatni komunikat.  Do wglądu w Biurze Rady będziecie państwo mieli pismo, które przyszło od 

Kierownika Powiatowego Zarządu Drogowego  w Oławie. Ono jest ogólnie zaadresowane: Gmina 

Jelcz-Laskowice i pismo to dotyczy planowanych prac  remontowych na drogach powiatowych  

w latach 2019 – 2023, (pismo Powiatowego Zarządu Drogowego w Oławie z dnia 17.04.2019 r., 

znak: PZD.421.5.2019.WD stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
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Nie będę odczytywała w tej chwili tego, możecie państwo przyjść do Biura Rady i się z tym 

pismem zapoznać. Dziękuję bardzo, to jest tyle komunikatów moich. 

Od. pkt 4 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 4: Informacja Burmistrza o działaniach 

podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 

 Proszę bardzo, panie Burmistrzu, oddaję panu głos. Pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, poinformuję państwa 

o ważniejszych decyzjach w okresie między sesjami, które zostały wydane w formie zarządzeń.  

I tak, Gmina Jelcz-Laskowice nie skorzystała z prawa pierwokupu prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości gruntowej położonej w obrębie Dziuplina ewidencyjnym, 

powierzchnia działki 1044 m
2
, wartość transakcji 78.900 zł. 

 Również Gmina nie skorzystała z prawa pierwokupu trzech działek położonych w Chwałowicach. 

Dwie działki o powierzchni 1222 m, trzecia 1317 m
2
. Wartość transakcji 136.420 zł. 

 Wyraziłem zgodę na wykorzystywanie herbu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na pojeździe 

uczestniczącym w wydarzeniu „Dwa światy”, „ Zlot samochodów tuningowanych oraz pojazdów 

marki Jelcz”, w celu promocji Gminy Jelcz-Laskowice. 

 Ponadto został ogłoszony otwarty konkurs ofert na realizację zadań publicznych określonych w 

programie współpracy z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 3 

ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na rok 2019. Konkurs dotyczy 

organizacji kolonii i obozów dla dzieci i młodzieży z terenu miasta i gminy Jelcz-Laskowice. 

Łączna kwota przeznaczona na realizację zadania jest to kwota 16.800 zł. 

 Również, Szanowni państwo, poinformuję państwa o – co prawda prasa pisała powiatowa, ale nie 

wszyscy może czytali – jako jednostka OSP Wójcice, oczywiście przy wsparciu budżetu gminy, 

jak państwo pamiętacie, w budżecie gminy mamy na ten rok 350.000 własnych środków na zakup 

samochodu średniego dla OSP Wójcice. W ubiegłym tygodniu odbyło się uroczyste spotkanie  

u pana Wojewody z Komendantem Wojewódzkim i z Prezesem Funduszu Wojewódzkiego 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej gdzie, m.in., nasza Gmina otrzymała: z Narodowego, 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej kwotę 220.000 zł, dotacja 

Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji 

jest to kwota 150.000 zł i budżet Województwa Dolnośląskiego kwota 460.000 zł. Źle 

powiedziałem, powiedziałem, że Gmina otrzymała – nie, to OSP Wójcice otrzymało te środki, czy 

otrzyma. Jest podstawa do przeprowadzenia i rozpisania przetargu na zakup takiego samochodu 

średniego. Łącznie mamy gwarantowanych 760.000 zł, dopiero po przetargu dowiemy się czy 

ewentualnie jako Gmina nie będziemy musieli zwiększyć swojego udziału w finansowaniu tego 

przedsięwzięcia, ale to dopiero po przetargu. Jeżeli będzie taka konieczność to wystąpię do 

Wysokiej Rady o przeznaczenie ewentualnie dodatkowych środków tak żeby ten montaż 

finansowy w stu procentach się spiął. 

 Szanowni państwo, jeszcze kolejna sprawa, to jest pewne novum, został złożony do Biura Rady 

Raport o stanie gminy Jelcz-Laskowice stanowiący załącznik do zarządzenia, bo to było wydane w 

formie zarządzenia. I powiem państwu parę słów co to jest ten Raport o stanie Gminy. Obowiązek 

opracowania Raportu wynika z art. 28 ustawy o samorządzie gminnym w związku  

z wprowadzeniem ustaw o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału obywateli  

w procesie wybierania, funkcjonowania, kontrolowania niektórych organów gminy. Powyższy 

dokument został złożony w ustawowym terminie, tj. do 31 maja, na ręce pani Przewodniczącej 

Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach oraz zostanie pokrótce omówiony przeze mnie w dalszej 

części mojego wystąpienia. Natomiast dyskusja nad „Raportem”, zgodnie z przywołanym wyżej 

artykułem ustawy o samorządzie gminnym, odbędzie się na sesji absolutoryjnej w miesiącu 

czerwcu bieżącego roku.  Chciałbym również poinformować, że „Raport o stanie Gminy Jelcz-

Laskowice w roku 2018”, zostanie niezwłocznie przesłany państwu radnym pocztą elektroniczną 

oraz będzie udostępniony dla mieszkańców miasta i gminy na stronie główniej Biuletynu 

Informacji Publicznej Urzędu Miasta i Gminy, w zakładce „Raport o stanie gminy” oraz na stronie 

Internetowej Urzędu Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. Niniejszy Raport stanowi podsumowanie 

najważniejszych działań, które miały miejsce w gminie, w roku 2018 i obejmuje m.in.: 

- podsumowanie działalności burmistrza ze szczególnym uwzględnieniem realizacji polityk, 

programów i strategii,  

- informację na temat realizacji uchwał Rady Miejskiej w tym „Budżet Obywatelski”, 
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- informację w zakresie realizacji zadań własnych, takich jak: 

 oświata, 

 pomoc społeczna, 

 infrastruktura drogowa, 

 gospodarka wodna i kanalizacyjna, 

 utrzymanie czystości i systemu odbioru odpadów. 

  Rok 2018 był okresem wzmożonego wysiłku inwestycyjnego. Wydatkowano na ten cel prawie  

23 mln zł. Ponadto duży nacisk położono na realizację zadań z zakresu oświaty i pomocy 

społecznej. Należy podkreślić fakt uchwalenia 7 miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego. A w szczególności na podkreślenie zasługuje relatywnie bardzo dobra sytuacja 

finansowa  gminy w roku 2018. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Dziękuję bardzo. O głos prosi pan Burmistrz Romuald Piórko. Proszę 

bardzo, oddaję panu głos. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, chciałbym państwa 

poinformować, że w okresie od ostatniej sesji wydano: 

- 31 zaświadczeń o przeznaczeniu działki w planie miejscowym lub w studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego, 

- 3 wypisy i wyrysy z planu miejscowego, 

- a także 16 decyzji o warunkach zabudowy, 

- i 3 decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego. 

Również chciałbym państwa poinformować o przetargach. I tak, proszę państwa, ogłoszone 

zostały przetargi na wymianę instalacji centralnego ogrzewania i pieca oraz wykonania systemu 

zarządzania energią w Publicznej Szkole Podstawowej w Miłoszycach. I ten system zarządzania 

energią w zmodernizowanym budynku ZEA w Jelczu-Laskowicach. Otwarcie ofert przewidziano 

na dzień dzisiejszy. Drugi przetarg ogłoszony to jest zakup i montaż lamp solarno-wiatrowych na 

terenie miasta i gminy. Termin otwarcia ofert 06 czerwiec br.. I kolejny przetarg przebudowa drogi 

wojewódzkiej nr 455 w zakresie chodnika, ciągu pieszo-rowerowego oraz zatoki autobusowej  

w miejscowości Jelcz-Laskowice. I tu otwarcie ofert przewidziano na 18 czerwiec br.. Również 

rozstrzygnięto przetarg na rozbudowę placu zabaw w parku na Osiedlu Jelcz w Jelczu-

Laskowicach. Wpłynęły dwie oferty. Wybrano firmę Müller Sp. z o.o. z Jelcza-Laskowic za kwotę 

150.060 zł. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Dziękuję bardzo. O głos prosi pan Burmistrz Marek Szponar. Proszę 

bardzo, oddaję panu głos. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, chciałbym państwu przekazać dwie 

informacje. Pierwsza dotyczy wyników otwartego konkursu ofert na realizację zadania 

publicznego. I tak, w dniu 16 kwietnia 2019 r. został ogłoszony konkurs ofert na realizację w 

2019, w 2020 roku zadania o nazwie: „Zapewnienie dzieciom w wieku przedszkolnym 

zamieszkałym na terenie gminy Jelcz-Laskowice możliwości korzystania z wychowania 

przedszkolnego.” Termin składania ofert określony został do dnia 08 maja. Niestety nie została 

złożona żadna oferta. 

 I druga informacja dotyczy wyborów przewodniczących zarządów osiedli. I tak, proszę państwa, 

w okresie między sesjami Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach odbyły się cztery zebrania: 

- Osiedle Metalowców – 25 kwietnia – przewodniczącym został wybrany pan Eugeniusz 

Koszlaga, 

- 26 kwietnia Osiedle Komunalne – przewodniczącym został wybrany pan Marcin 

Rozumiszewski, 

- 29 kwietnia Osiedle Domków Jednorodzinnych – przewodniczącą została wybrana pani 

Walentyna Dekret, 

- i 20 maja odbyło się zebranie Osiedla Fabrycznego i przewodniczącą została pani Maria 

Śliwińska. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Dziękuję bardzo. Czy w związku z przedstawionymi informacjami macie 

państwo radni jakieś pytania do burmistrzów? Zgłosił się pierwszy pan Przewodniczący Krzysztof 

Woźniak, później pan radny Michał Pakosz. Proszę uprzejmie. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję pani Przewodnicząca. Panowie burmistrzowie, 

Szanowni państwo radni, goście, mam pytanie w zakresie zakupu i montażu lamp solarnych do 

pana Burmistrza Romualda Piórko. Panie Burmistrzu, żeśmy rozmawiali parę miesięcy temu na 

temat montażu lamp solarnych na ul. Licealnej. Chciałem się spytać czy ten montaż będzie 

obowiązywał też tę ulicę, bo tam żeśmy rozmawiali o trzech lampach solarnych właśnie ze 
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względu na to, że droga jest wybrukowana, utwardzona, natomiast bez oświetlenia. I jeżeli te 

lampy nie zostaną tam zamontowane to chciałbym się spytać czy w tym roku jest jeszcze 

możliwość żeby te lampy mogły solarne tam zostać zamontowane. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przepraszam, jakiej ulicy to dotyczyło? 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dotyczy ul. Licealnej w Jelczu-Laskowicach. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny, proszę sekundkę zaczekać, bo burmistrz udzieli odpowiedzi. 

Pan Burmistrz Romuald Piórko. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ten przetarg nie uwzględnia lamp 

na ul. Licealnej. Jest to przetarg, na który zostały opracowane dokumentacje w roku ubiegłym, 

dotyczy to: Miłoszyc – tzw. Lagrów, Minkowic, Osiedla Laskowice – tutaj Folwarczna i okolice  

i Wójcice. Natomiast w tym roku będziemy oczywiście opracowywać projekty na kolejne lampy 

solarne, w tym Licealna i w przyszłym roku taki przetarg może się odbyć. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Oddaję głos panu radnemu Michałowi Pakoszowi. 

Radny Michał Pakosz – dziękuję pani Przewodnicząca za udzielenie mi głosu. Szanowni państwo, pytanie do 

burmistrza dotyczące informacji, której udzielił pan w kwestii konkursu z 16 kwietnia, który został 

16 kwietnia ogłoszony, dotyczącego w 2019 i w 2020 zapewnienia dzieciom w wieku 

przedszkolnym – nazwijmy to w skrócie – możliwości tego wychowania przedszkolnego, które 

wyniki … no wyników nie było no bo nie było żadnego podmiotu, który przystąpił do tego 

konkursu 08 maja. Ja pytałem o to miesiąc temu, więc teraz zapytam, w takim razie jakie są 

następne kroki dalsze, które planujecie państwo podjąć w tej kwestii? Bo z tego, co 

rozmawialiśmy na poprzedniej sesji, 25 dzieci zostało ulokowanych w tym przedszkolu 

publicznym, no a jeszcze na tej liście – nazwijmy to – rezerwowej jest 75 dzieciaczków, które też 

czeka na – nazwijmy to – miejsce. Więc jakie kroki planujecie państwo podjąć w tej kwestii? Czy 

ponownie ogłosicie ten konkurs? Ile nam tak naprawdę zostało czasu na to żeby to zrealizować  

i czy ewentualnie poinformowaliście może państwo o tym, że – nie wiem czy za pośrednictwem 

prasy – no rodziców w jakiś sposób żeby też mogli się na tę ewentualność, z którą się w tej chwili 

będziemy się mierzyć, że nikt nie przystąpił do tego konkursu, żeby mogli się już na to jakoś 

przygotować. Bardzo dziękuję za informację z góry. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Marek Szponar. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – tak, panie radny, zgodnie z obowiązującymi przepisami wszyscy rodzice 

zostali poinformowani, tak prawdę mówiąc, o obecnej sytuacji. Ja może jeszcze poinformuję 

państwa, albo przypomnę w jednym przypadku przynajmniej, że dalsze działania nasze 

przewidują, tak prawdę mówiąc, powołanie – utworzenie tzw. bonu malucha. Myślę, że najpóźniej 

na najbliższym posiedzeniu sesji czerwcowej właśnie projekt uchwały dotyczący tego bonu 

malucha zostanie państwu radnym przedłożony, przedstawiony. I myślę, że w dużej części zapisy, 

które tam będą zawarte, czyli pomoc udzielona przez Gminę, przez burmistrza, powinno w dużej 

części złagodzić właśnie te niedoskonałości, czy te uciążliwości związane z brakiem miejsc w 

przedszkolu publicznym. Natomiast również zostały wskazane wolne miejsca w szkołach naszych, 

jeśli chodzi o klasy zerowe, w stosunku do dzieci pięcioletnich. Tak że jeżeli rodzice zdecydują się 

na posłanie dzieci pięcioletnich do oddziałów klasy zerowej, tzw. klasy zerowej w szkole to 

również tam będzie na nich czekało miejsce. Tak że myślę, że do czerwca powinniśmy wiele 

rzeczy rozwiązać. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś jeszcze z państwa chciałby 

zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy w takim razie do punktu nr 5. 

Od. pkt 5 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Sprawy samorządowe. 

 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Proszę uprzejmie, pan Przewodniczący 

Ireneusz Stachnio i potem pan radny Julian Kozłowski. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – Szanowni państwo, panie Burmistrzu, chciałbym powrócić  

i w zasadzie zwrócić uwagę na wydarzenie muzyczne, które miało miejsce 03 maja tegoż roku  

w czasie obchodów „Dni Jelcza-Laskowic”, a było to wydarzenie 12 Tenorów. Myślę, że dla 

pewnej grupy ludzi, melomanów, która jest zainteresowana taką formą muzyki, takim rodzajem 

muzyki, było to niesamowite wydarzenie. W trakcie tego wydarzenia słuchaczami byli także nasi 

przyjaciele z samorządów, z miast zaprzyjaźnionych. I teraz, panie Burmistrzu, bodajże, chyba w 

marcu, pana nie było na sesji, zwróciłem się do pana z taką propozycją aby w Jelczu-Laskowicach 

zorganizować cyklicznie spotkania z batutą. Poprosiłem aby pan przejął batutę i aby takie 
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wydarzenia mogły się odbywać, tak jak powiedziałem, cyklicznie. Mamy świetną obsadę 

kierowniczą, panią Dyrektor, która świetnie tym zarządza wraz ze swoimi pracownikami. I teraz 

taka prośba do przyszłego budżetu, jeszcze do tego, aby zaplanować środki finansowe na ten 

rodzaj kultury. Jest grupa melomanów, która oczekuje tego od pana. Z resztą była pan, widział pan 

to, naprawdę świetnie, pełna sala, impreza bardzo udana. I myślę, że wielkie słowa należy 

skierować do pani Dyrektor, która świetnie tym zarządza. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. Proszę. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, żeby spełnić to, co 

powiedział pan radny, to trzeba to samo żeby wygrać wojnę – pieniędzy, pieniędzy, pieniędzy. 

Między innymi, na dzisiejszej sesji, proszę państwa, robimy zmiany w budżecie gdzie 

przekazujemy dla naszego Centrum Kultury kwotę 250.000 zł, to są środki przekazane właśnie na 

organizację innych imprez, które się pojawiają w kalendarzu. W zasadzie, już można powiedzieć, 

tradycją, bo po raz drugi, w Wójcicach odbędzie się taki pokaz, festiwal „Fala Rocka” czego nie 

było wcześniej. Jest zapotrzebowanie i środki finansowe na to znajdziemy. Natomiast, tutaj 

podzielam pana pogląd, że takich koncertów powinno być więcej. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Julian Kozłowski. Proszę bardzo. 

Radny Julian Kozłowski – pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, Szanowni państwo, na poprzedniej lub 

wcześniejszej radzie pan Burmistrz mówił o przeorganizowaniu naszej komunikacji miejskiej, że 

jest tworzona – można powiedzieć – od zera, bo z końcem tego roku – rozumiem, tak jak 

zrozumiałem – wygasa umowa z dotychczasowym przewoźnikiem, który realizuje to zadanie  

u nas. I mam pytanie, czy możemy dostać jakiś … możemy mieć informację o jakimś 

harmonogramie prac i ewentualnie o konsultacjach społecznych z mieszkańcami odnośnie tej 

nowej komunikacji, ponieważ już teraz pisane są jakieś pisma. Wiem, że taką petycję pani Sołtys 

Brzezinek pisała o jakieś rozszerzenie, od września dodatkowych połączeń. Moja prośba jest taka 

żeby rozwiązać to w jakiś sposób systemowo, żebyśmy my, jako radni, znali kalendarz tych prac, 

żeby znali go też sołtysi, no żeby nie było jakichś takich przepychanek niepotrzebnych. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz marek Szponar. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – tak, panie radny, potwierdzam, prace zostały rozpoczęte. Tylko taka mała 

poprawka, komunikacja – nie zaczynamy od zera, bo komunikacja jest, więc będzie 

reorganizowana i faktycznie będziemy podchodzić do problemu jakby od początku uwzględniając 

wszystkie i nie tyle petycje, bo nie wpłynęły petycje, tylko po prostu wnioski. Więc te wnioski 

wszystkie będą oczywiście uwzględniane. Natomiast, proszę państwa, wczoraj, czy przedwczoraj, 

została podpisana właśnie umowa gdzie, m.in., tam są wyznaczone pewne daty i tak samo terminy 

realizacji tych etapów i jednym z podstawowych czy kluczowych są właśnie konsultacje tak samo 

społeczne. Tak że nic nie stoi na przeszkodzie żeby państwo radni otrzymali taką informację co do 

poszczególnych etapów tych prac. Tak że tutaj jesteśmy jak najbardziej otwarci, będziemy 

oczekiwać wszelkich uwag i zakończy się niewątpliwie to całe opracowanie konsultacjami 

społecznymi żeby uwzględnić faktycznie jak największe potrzeby naszych mieszkańców. 

Oczywiście, proszę państwa, zawsze gdzieś tam na końcu są pieniądze, które w jakiś sposób będą 

nas mogły ograniczać, natomiast będziemy starać się faktycznie zrobić system, który będzie 

najbardziej efektywny. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Julian Kozłowski ad vocem. Proszę bardzo. 

Radny Julian Kozłowski – tylko, panie Burmistrzu, ja bym jednak nalegał żebyśmy ten kalendarz znali. Do kiedy 

te petycje, jak to będzie przebiegało żeby nie było przepychania tymi pismami takimi, ktoś napisał 

pismo jedno, ktoś dwa napisał i tak dalej. Żeby było wiadomo, że – załóżmy – do końca sierpnia 

są konsultacje, jest to informacja jawna ogłoszona na stronie internetowej żeby o tym wiedzieli 

sołtysi, mieszkańcy i ewentualnie swoje uwagi. Ja rozumiem, że wszystkich nie zadowolimy, bo 

nie mamy tyle pieniędzy, ale żeby w miarę to w jakiś sposób usystematyzować żeby to było 

przejrzyste. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Marek Szponar. Proszę bardzo. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – panie radny, potwierdziłem. Oczywiście, harmonogram zostanie przekazany  

i jak najbardziej sołtysi, przewodniczący, wszystkie jednostki organizacyjne Rady Miejskiej jak 

najbardziej będą w to włączeni, będą o tym wszystkim wiedzieć. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Robert Jadczak. Proszę bardzo. 

Radny Robert Jadczak – dziękuję za głos. Szanowni państwo, Wysoka Rado, panowie burmistrzowie, ja mam 

kilka tematów, konkretnie to sześć, postaram się jak najszybciej. 04 kwietnia złożyłem pismo, 

właściwie taki wniosek, do Starosty Powiatu, w którym zwracam się z prośbą o kilka jakże 

istotnych spraw w Miłoszycach. No pan Starosta pismo przekierował do Zarządu Dróg 

Powiatowych – tak to chyba działa – a Zarząd Dróg Powiatowych już mnie nie poinformował.  
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I teraz powiem co nie zostało zrobione, właściwie prawie wszystko nie zostało zrobione. Bardzo 

byśmy prosili, mamy piękne rondo, wiemy, że sporo pieniążków kosztowało, wielka wspólna 

inwestycja z Powiatem, a wygląda chyba najgorzej na Dolnym Śląsku. Jest po prostu zarośnięte na 

górze, bo byłem tam ostatnio zaglądać, kamienie, gróz, butelki, szkła i obrośnięte chwastami, 

chaszczami wszelakimi. Prosiłem w tym wniosku aby to obsadzić jakąś roślinnością najlepiej taką 

bezobsługową jakieś krzewy, no i co jakiś czas tego doglądać. No jest to wciąż nie zrobione, 

mieszkańcy już no zgłaszają pretensje. Tak że bardzo bym prosił żeby jakoś zwrócić tutaj do 

Zarządu  Dróg Powiatowych, żeby to rondo wyglądało jak rondo. 

 Dalej, też wnosiłem w tym piśmie o zamontowanie chociaż dwóch śmietników na ul. Głównej. No 

to jest chyba najbardziej uczęszczana ulica do szkoły, na stację PKP czy do przedszkola, nie ma 

tak żadnego kubła na śmieci i tych śmieci jest naprawdę dużo. No społeczeństwo jest jakie jest, no 

ale no gdyby były kubły to by te śmieci trafiały do tych kubłów, a ich tam po prostu nie ma. Więc 

bardzo bym prosił, to też jest droga powiatowa, chociaż dwa. 

 Dalej, to chyba już z dwie sesje do tyłu zgłaszałem taką chęć, no ale wiemy to się później 

wyjaśniło, że z funduszu sołeckiego nie możemy dofinansować zadań powiatowych, dlatego w 

tym wniosku też prosiłem aby  - to jest ogromna prośba, nie tylko moja, ale w ogóle mieszkańców, 

aby na ul. Wrocławskiej zamontować jakiś system albo sygnalizacji świetlnej, która będzie 

reagować na nadmierną prędkość i podobnie jak jest w Wojnowie, jedzie za szybko auto zapali się 

światło czerwone, tak że albo coś takiego zamontować, albo fotoradar. No bo wiemy już, że za 

bardzo wyniesione przejścia dla pieszych to też zbytnio nie. Też oczywiście żadnej odpowiedzi nie 

ma, a tam – wprost mówiąc – no to tor wyścigowy niekiedy. 

 I czwarty temat jeśli chodzi o Zarząd Dróg Powiatowych. Też bardzo ubolewamy, teraz 

szczególnie to widać, to jest fatalne dbanie, koszenie zieleni przy drogach powiatowych, to jest po 

prostu dramat. Okolice stadionu, czyli ta ul. Wrocławska, droga powiatowa, to jest chyba tylko 

dwa razy w roku koszone, może trzy. I to jest jakoś tak dziwnie koszone na raty, najpierw 

przejeżdża ciągnik kosi na metr czy tam półtora, to zdąży zarosnąć i dopiero później koszą coś 

dalej, tak że to w zasadzie jest porażka. Tak że bardzo bym prosił żeby jakoś zwrócić uwagę do 

Zarządu Dróg Powiatowych żeby, no żeby kosili tak jak należy te drogi powiatowe, tym bardziej, 

że to jest wjazd, wizytówka Miłoszyc, wizytówka gminy od strony Wrocławia, a wygląda to 

fatalnie. 

 Następny temat, kontenery PCK. Ja już, Szanowni państwo, od ubiegłego roku toczę batalię z tą 

firmą i teraz już mówię oficjalnie proszę aby zlikwidować kontenery PCK w Miłoszycach. Ale  

z tego, co wiem, to problem jest nie tylko w Miłoszycach, bo i w Jelczu i w Dziuplinie, bo wczoraj 

rozmawiałem z panią  sołtys. To też powiem żeby było jasne, jestem oczywiście jak najbardziej za 

pomaganiem o ile ta odzież trafia tam gdzie powinna, ale tak wierzę, że tak powinno być. 

Natomiast jest to tak zaniedbane, tam już leżą śmieci, opony, butelki, sanki, wszystko ludzie tam 

wrzucają, nie jest to sprzątane na bieżąco. W tej chwili, ja już od miesiąca robię dokumentację 

fotograficzną, wysyłam tam do nich, dzwonię i wciąż jest to przepełnione, jest sterta śmieci, bo już 

nie nazwę tego ciuchami, tylko sterta śmieci, nikt tego nie zbiera i ten temat jest wałkowany już od 

roku. Tak że ja myślę, że to już cierpliwość się wyczerpała nie tylko moja, ale mieszkańców, 

dlatego prosimy by po prostu z Miłoszyc to znikło jeżeli można to załatwić. Bo jeżeli tak ta pomoc 

ma wyglądać to, to nie ma sensu, bo te ciuchy tam gniją, pieski po tym biegają, deszcz pada, no to 

już jest dramat. 

 I ostatni temat. Tu już poruszył radny Kozłowski, chodzi o autobusy komunikacji miejskiej,  

o zwiększenie kursów i uwzględnienie dwuzmianowości od września. Ja tym tematem się tak 

mocno nie zajmuję, to właśnie też pani Sołtys Brzezinek prosiła mnie żeby tę sprawę poruszyć. 

Bodaj, chyba, w poniedziałek zostało złożone pismo do Urzędu, tak że jeśli będzie planowany ten 

rozkład jazdy autobusów to żeby uwzględnić tę dwuzmianowość,  bo no jak później ta młodzież 

wraca po południu to podobno jest problem żeby się dostać szczególnie do tych miejscowości 

oddalonych: Brzezinki i Grędzina. No to tyle. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Oddaję głos panu radnemu Jackowi Załubskiemu. Proszę 

bardzo. 

Radny Jacek Załubski – dziękuję bardzo. Panowie burmistrzowie, Wysoka Rado, pani Przewodnicząca, ja 

chciałem się odnieść do kwestii związanej z posiłkami w szkołach, posiłkami dla dzieci i mam 

kilka pytań do pana Burmistrza Szponara. Z tego co teraz krążą informacje, to jest opracowywany 

nowy regulamin posiłków dla dzieci. Do tej pory posiłki kosztowały: 1,50 zł – zupa, 2,50 – drugie 

danie, co w sumie dawało 4 zł za obiad dla dziecka, była możliwość rozdziału tych posiłków  

i nauczyciele mogli korzystać również z tych posiłków. I, panie Burmistrzu, czy prawdą jest, że – 

wiadomo wszystko drożeje, posiłki prawdopodobnie też będą drożały – proszę o informację w 
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jakiej kwocie te podwyżki są planowane, ile będzie kosztował obiad. Czy prawdą jest, że w 

przyszłym roku, od września, nie będzie można rozdzielić posiłku: zupy od drugiego dania, tylko 

rodzic kupuje cały posiłek za pełną kwotę? Oraz, czy prawdą jest, że nauczyciele nie mogli, z tego 

co wiem, to od 01 czerwca, czyli tak naprawdę od poniedziałku, nie będą mogli korzystać z 

obiadów szkolnych w pełnowymiarowej opłacie, czyli nie tam po zniżkach tak jak mają dzieci, 

tylko w pełnej kwocie bodajże 7 zł. Na te trzy pytania bardzo proszę o udzielenie odpowiedzi. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Marek Szponar. Proszę bardzo. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – tak, panie radny, pani Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej nr 2 

wystąpiła z wnioskiem o zwiększenie stawki odpłatności za tzw. wsad do kotła i od 01 września 

przymierzamy się żeby ta stawka wynosiła 5,50, oczywiście w ślad za tym pójdzie tak samo 

zwiększona oferta, czy różnorodność posiłków. Natomiast, jeśli chodzi o faktycznie możliwość 

rozdzielenia obiadów, ona nie będzie … nie będzie takiej możliwości, będzie możliwość 

zakupienia pełnego obiadu lub po prostu w ogóle. Proszę państwa, rozdzielenie wynikało swego 

czasu faktycznie z historii jakby sprzed kilku, kilkunastu lat, kiedy sytuacja materialna naprawdę 

polskich rodzin i w tym na terenie naszej gminy była nie zawsze najlepsza i faktycznie ze względu 

na to była dopuszczana możliwość zakupu, np. pierwszego, czy drugiego dania. Natomiast dzisiaj, 

proszę państwa, jest bardzo trudno w stołówce skalkulować – tak prawdę mówiąc – cenę obiadu, 

bo codziennie obiad jest inny i pozwalanie na wybieranie sobie po prostu opcji w danym dniu czy 

się je zupę, czy drugie danie, po prostu wpływa na to, że jest trudność w zakupie, a tym samym 

wyceny tych po prostu obiadów. Sytuacja materialna też jest po prostu dzisiaj inna, zamożność 

polskich rodzin jest zdecydowanie lepsza, jest 500+, tak że myślę, że tutaj te osoby, które się 

decydują na posiłek, muszą się zdecydować po prostu na zakup pełnego posiłku. Proszę państwa, 

również przy obiadach występują dodatki, najczęściej są to różnego rodzaju jogurty czy owoce, 

one też wpływają po prostu na cenę. Tak że chyba wyobrażacie sobie państwo, że dzisiaj, np. 

zakup po kosztach: 1,50 zł – zupy z dodatkiem, np. typu jabłko, banan, czy jogurt, jest praktycznie 

niemożliwe i kłopotliwe jest do wyceny. Natomiast faktycznie, jeśli chodzi o nauczycieli, 

zastanawiamy się czy tę zasadę nie zmienić – ona występuje tylko w jednej szkole panie radny, 

tylko w dwójce, ponieważ w pozostałych szkołach nie ma tej zasady, nauczyciele nie korzystają. 

Zastanawiamy się, bo w tym momencie, no nie ukrywam, że do mnie też dochodzą pytania, jeżeli 

nauczyciele mogą korzystać z posiłków w szkole, czy rodzice nie mogą sobie zacząć wykupować 

tych posiłków. I zaczyna się tutaj po prostu sytuacja bardzo niezręczna, więc zastanawiam się. 

Oczywiście, jeżeli w dalszym ciągu zostanie ta możliwość  pozostawiona to na pewno będzie 

musiała być skalkulowana o pełne koszty wytwarzania tego obiadu, czyli zatrudnienie kucharek, 

intendenta, koszty związane z mediami itd. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Jacek Załubski ad vocem. 

Radny Jacek Załubski – dziękuję bardzo. Panie Burmistrzu, w takim razie, bo ja rozumiem te argumenty, 

rozumiem, że posiłki muszą pójść troszeczkę w górę, teraz to będzie kwota 5,50, czyli o 1,50 zł 

więcej niż do tej pory. No ale małe dzieci tak naprawdę w zerówkach, pierwsza, druga, trzecia 

klasa, no i te dzieci no nie są w stanie zjeść pełnego obiadu. I to jest podwyżka rzędu tak naprawdę 

stu procent dla rodziców, bo kwota za jeden posiłek to było w miesiącu maksymalnie do 50 zł, np. 

za drugie danie, a teraz ta kwota będzie wynosiła 110 zł, więc jest to dosyć znaczna podwyżka. 

Czy nie można, nie wiem, tego regulaminu w oparciu o zerówkę, pierwszą, drugą, trzecią klasę 

żeby ten rozdział posiłków był możliwy, ponieważ no te dzieci nie są w stanie tyle przejeść.  

A z tego, co wiem, to chyba nauczyciele korzystają i w dwójce, i w jedynce z tych posiłków, więc 

no tutaj brak możliwości zamawiania posiłków w sytuacji, w której nauczyciel dostaje informację, 

że musi zostać trzy – cztery godziny dłużej, bo ma jakieś zastępstwo, no wydaje mi się jest … 

można by coś z tym zrobić żeby tę możliwość nauczycielom umożliwić. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, za chwilę udzielę głosu panu 

Przewodniczącemu Krzysztofowi Woźniakowi. Do zabrania głosu jeszcze zgłosił się pan 

Eugeniusz Koszlaga Przewodniczący Osiedla Metalowców i pani Walentyna Dekret 

Przewodnicząca Osiedla Domków Jednorodzinnych. Za chwilę państwu udzielę głosu. A teraz pan 

Przewodniczący Woźniak.  

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję pani Przewodnicząca. Panowie burmistrzowie, 

Szanowni radni, Szanowni państwo, mam jedno pytanie i jedną taką prośbę. A mianowicie, 

pytanie w sprawie pisma, które wpłynęło od pana Wojciecha Drożdżala Kierownika Zarządu Dróg 

Powiatowych w Oławie, ponieważ zaznajomiłem się z tym pismem pokrótce w trakcie sesji i tam 

jest napisane, że w tym roku będzie wykonana koncepcja przebudowy ul. Oławskiej. Wielu 

mieszkańców jest żywo zainteresowanych tą przebudową. Ja szczególnie jestem zainteresowany 
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tym żeby powstało rondo na skrzyżowaniu: Belgijska, Jaskółcza, Oławska. I, panie Burmistrzu, 

chciałem się spytać kto z przedstawicieli Gminy uczestniczy w projektowaniu,  

w przygotowywaniu tej koncepcji? I chciałem się spytać, ponieważ mój pogląd na tę sprawę jest 

taki, że uważam, że ta sprawa jest tak ważna dla społeczności lokalnej Jelcza-Laskowic, że 

uważam, że wstępna koncepcja powinna być przedstawiona Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Finansów do wglądu, po to żeby przynajmniej przedstawiciele naszego samorządu mogli ją  

w jakiś sposób zaopiniować ze względu na to, że no jest tak ważna sprawa, to jest główna arteria, 

to są sprawy, które później będą nieodwracalne jak już zostaną zaplanowane. Uważam, że warto 

by było żebyśmy na poziomie koncepcji, nie mówię projektu, ale koncepcji, ponieważ wykonanie, 

realizacja będzie, że tak powiem, jest planowana – zgodnie z tym pismem – w latach 2020 – 2023, 

żebyśmy nie byli w jakiś tam sposób zaskakiwani dlaczego tak, a nie inaczej. Mamy porozumienie 

o współpracy z samorządem powiatowym. Uważam, że takie podejście do tej sprawy byłoby 

racjonalne i jest potrzebne.  

 Natomiast druga sprawa dotyczy też drogi powiatowej, ponieważ w tym piśmie pan Wojciech 

Drożdżal przedstawił nam zakres pracy przebudowy, remontów dróg powiatowych na terenie 

gminy Jelcz-Laskowice, natomiast nie zauważyłem tam jednej bardzo ważnej rzeczy,  

a mianowicie chodzi o wiadukt w Miłoszycach. Na tym wiadukcie, jak się zjeżdża z niego  

w kierunku strefy, jest bardzo mocny uskok. To już nie jest delikatne tąpnięcie tylko to jest mocny 

uskok, który jest już niebezpieczny i zagraża, że tak powiem, powoli już zaczyna zagrażać 

bezpiecznemu przejazdowi przez tę drogę. Uważam, że to jest sprawa na dziś, a nie na jutro, na ten 

rok i warto by było żeby Zarząd Dróg Powiatowych też zwrócił na to uwagę zanim, że tak 

powiem, dojdzie do mocniejszych tąpnięć na tym wiadukcie. Bo naprawdę, jak się jedzie tam 

autem ciężarowym, to jest naprawdę niebezpiecznie, 40 km/h to zaczyna być za dużo. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Marek Szponar i pan Burmistrz Romuald Piórko. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – ja może jeszcze odpowiedź do wątpliwości pana radnego Załubskiego. Panie 

radny, tak się składa, że obiad dzisiaj kosztuje 4 zł, a (…) na 5,50 – to jakby jedna uwaga. Druga 

uwaga, że jeśli chodzi o małe dzieci – tak prawdę mówiąc – pierwsze i drugie danie można dawać 

w odstępie czasowym tak jak to ma miejsce chociażby w przedszkolu, czyli, np. w odstępie jednej 

godziny i proszę mi wierzyć dzieci naprawdę zjadają całe obiady. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Romuald Piórko. Proszę bardzo. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, jeżeli chodzi o koncepcję 

przebudowy ul. Oławskiej, to ze strony Gminy zajmuję się tym ja. Powiem państwu, że już taką 

bardzo wstępną koncepcję widziałem i rozmawiałem na ten temat z panią projektant. Pewne 

poprawki tam, że tak powiem, zasugerowałem. I już, jak będzie ta, a powinna być lada moment już 

taka pierwsza koncepcja, bo to była taka koncepcja, znaczy może szkic, na którym żeśmy 

dyskutowali, taka pierwsza koncepcja winna być gdzieś koło połowy czerwca, która no będzie na 

pewno wymagała jakiejś tam dyskusji, ale w zakresie rozwiązań takich czysto inżynierskich. Bo, 

proszę państwa, ja rozumiem pana radnego i mieszkańców, że każdy by chciał tu wysepka, tu 

lewoskręt, tam rondo, tam zatoczka itd.. Proszę państwa i to samo projektantka w takiej pierwszej 

tej wersji zrobiła gdzieś tam zatokę autobusową, a tam jest akurat wjazd na posesję, bądź na drogi, 

tak że tutaj to zostało poprawione. I tak jak mówię, jeżeli to będzie, proszę państwa i ta koncepcja 

na pewno nie będzie stanowiła tajemnicy, będzie podana do publicznej wiadomości i oczywiście 

każdy będzie miał prawo się wypowiedzieć, co wcale nie znaczy, że te wszystkie uwagi zostaną 

uwzględnione, bo nie dałoby się zaprojektować. Tak że prace trwają i myślę, że koncepcja no 

powinna nam na pewno pozwolić zwiększyć, po pierwsze, bezpieczeństwo, po drugie, usprawnić 

ruch i po trzecie, proszę państwa, niezależnie od koncepcji, to już państwo wiecie, że będziemy 

realizowali na dzisiaj, na już, od lipca doświetlenie przejść dla pieszych na ul. Oławskiej. 

Będziemy to robili w taki sposób, że po przebudowie ul. Oławskiej żeby to doświetlenie w 

generalnej części wykorzystać – tak to będziemy robić. 

 Jeżeli chodzi o uskok przy wiadukcie w Miłoszycach, ja coś nie zauważyłem go, ale wystąpię z 

informacją do Kierownika Powiatowego Zarządu Drogowego żeby po prostu przyjrzał się sprawie. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Przewodniczący Krzysztof Woźniak ad vocem. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję. Ja tylko, panie Burmistrzu, jeszcze gwoli zapytania, 

ponieważ zasugerowałem żeby ta wstępna koncepcja, która zostanie przygotowana przez 

Powiatowy Zarząd Drogowy, mogła być przedstawiona do konsultacji nie mieszkańcom 

wszystkim. Wiadomo, że wtedy mogłoby to, że tak powiem utrudnione znalezienie konsensusu. 

Ale uważam, że Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów jest ciałem przedstawicielskim 

wszystkich mieszkańców i uważam, że warto by było żeby taki dokument został przedstawiony  
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w celu zapoznania się i ewentualnie zaopiniowania. Dlatego bardzo proszę, jeżeli nic nie stoi na 

przeszkodzie. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Przewodniczący Ireneusz Stachnio. Proszę. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – panie Burmistrzu, wystąpienie pana Przewodniczącego 

Woźniaka było słusznym wystąpieniem, ponieważ podjął bardzo ważny problem. Budowa, czy 

tam przebudowa, zależy jak to nazwiemy, ul. Oławskiej, która ciągnie się od Jelcza aż do 

Laskowic, no ma ogromne znaczenie jeśli chodzi o bezpieczeństwo i organizację ruchu, sprawność 

poruszania się. Pan na pewno stał wielokrotnie w korkach i to w korkach przy Witosa, w korkach 

na Belgijskiej, w korkach na ul. Wrocławskiej. Propozycja Przewodniczącego Woźniaka jest 

trafiona. W tej chwili wspólnie, razem my radni, nie tylko – panie Przewodniczący – Komisja 

Finansów, wprawdzie rzeczywiście jest władna do tego, ale wszyscy radni powinniśmy usiąść, 

zaznajomić się z koncepcją, którą w tej chwili, za chwilę będzie posiadał pan Burmistrz Piórko  

i w jakiś sposób wytyczyć nasze oczekiwania jeśli chodzi o przebudowę ul. Oławskiej. Ja wiem, 

że to jest bardzo ciężkie zadanie, bo każdy by chciał jakieś rozwiązanie, które by w jakiś sposób 

polepszyło sytuację naszych mieszkańców, ale – Szanowni państwo – jeśli my w tej chwili 

zmodernizujemy, przebudujemy ul. Oławską to następne inwestycje na tej ulicy prędko się nie 

pojawią. Pan Przewodniczący Woźniak poruszył, np., sprawę ronda na ul. Belgijskiej. Takie dwa 

ronda jeszcze mogły być, albo namiastki rond, bo może się nie mieszczą gdzieś w tym planie, bo 

mogą być tereny prywatne, np., skrzyżowanie: ul. Oławska i ul. Wrocławska. Następne 

skrzyżowanie pod Urzędem Gminy: ul. Witosa i ul. Oławska – no tutaj aż się prosi o rondo. Jest 

teren, można zrobić małe, to nie musi być olbrzymie. Jest to droga wojewódzka, jest droga 

powiatowa. Wyjechać z Urzędu, Szanowni państwo, sami wiemy, no to, to jest koszmar. Tym 

bardziej jeśli ktoś przyjeżdża tutaj z osób, które odwiedzają, np., pana Burmistrza, bądź w 

interesach. Jedyny słuszny skręt to w prawo i potem gdzieś tam sobie kluczenie po okolicznych, 

no i tak ludzie robią. Czyli, panie Burmistrzu, myślę, że propozycja Przewodniczącego Woźniaka 

abyśmy się zapoznali wspólnie, wszyscy radni, z koncepcją, która będzie w połowie czerwca 

opracowana i ewentualnie gdybyśmy mogli wyrazić swoje zdanie jako radni, reprezentanci naszej 

Gminy myślę, że jest słuszna i panie Burmistrzu, czekamy na propozycje aby wspólnie usiąść  

i pewne rzeczy może ustalić. Bo jeżeli teraz nie zrobimy tego to najbliższy remont będzie za 20, za 

30 lat. Zróbmy to teraz raz porządnie i zapomnijmy o temacie. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja bym chciał przypomnieć panu 

radnemu Stachnio, że koncepcja przebudowy ul. Oławskiej obejmuje odcinek od ronda, 

skrzyżowania Chabrowa – Aleja Wolności, do skrzyżowania z ul. Wrocławską w Osiedlu Jelcz. 

Przypominam, że skrzyżowanie ul. Oławskiej z ul. Wrocławską w Osiedlu Jelcz należy do 

Dolnośląskiej Służby Dróg i Kolei, więc tutaj ani Powiatowy Zarząd Drogowy, ani Gmina nie jest 

władna rozwiązywać tego tematu. I tak, jak powiedziałem, obejmuje to tylko ten odcinek. Tutaj, 

proszę państwa, ja wiem, że każdy by chciał – nie wiem – dwa pasy, cztery pasy, a może jeszcze 

tunel podziemny i cztery ronda. Proszę państwa, jesteśmy ograniczeni granicami pasa drogowego, 

jesteśmy ograniczeni obowiązującym planem. I, proszę państwa, czy będzie jedno rondo? 

Prawdopodobnie będzie, ale to muszą się wypowiedzieć fachowcy, bo opowiadanie, że się da 

zrobić rondo – tak, można to zrobić, rondo musi spełniać parametry i musi być … Małe rondo jest 

w Miłoszycach, to jest najmniejsze rondo, które spełnia wymogi transportu drogowego. Bo 

robienie rondek na ulicach osiedlowych, to można sobie robić, natomiast tu jest droga powiatowa  

i jest to droga w ciągu głównego ciągu komunikacyjnego proszę państwa i to rondo, które może 

tam się pojawić, musi być parametrów podobnych do istniejącego ronda proszę państwa. Tak że ta 

koncepcja na pewno będzie w połowie czerwca. Proszę państwa, to będzie bardzo wstępna 

koncepcja do dyskusji z Kierownikiem Powiatowego Zarządu Drogowego i tu z Gminą. 

Natomiast, jak już ta koncepcja będzie, że tak powiem miała parametry, które będą kwalifikowały 

ją do przyjęcia jej, to wtedy tak, państwo, że tak powiem, czy wszyscy radni, czy … Mówię, to się 

pojawi już w przestrzeni publicznej i wtedy będzie się można wypowiedzieć i nie tylko radni, ale 

również i mieszkańcy. Ja tak to widzę proszę państwa. Natomiast mówię, jeszcze tu jedna uwaga, 

że – proszę państwa – na pewno wszyscy nie będą zadowoleni i to jest dzisiaj na sto procent 

pewne. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Jacek Załubski. Proszę. 

Radny Jacek Załubski – dziękuję bardzo pani Przewodnicząca. Jeszcze wrócę do tych obiadów. Panie 

Burmistrzu, ja mam tutaj regulamin z zeszłego roku i tutaj jest … Mówił pan o tym żeby na 

posiłki dzieci chodziły dwukrotnie tak jak jest w przedszkolach, natomiast w regulaminie jest 

napisane, że posiłki wydawane są w godzinach 12.00 do 13.15. I z tego, co się orientuję, być może 
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jestem w błędzie, ale dzieci w klasach 0 – 3 samodzielnie na te posiłki nie chodzą i tak 

logistycznie byłoby ciężkie do załatwienia żeby te dzieci dwa razy chodziły. W starszych klasach 

jest to możliwe, no bo jest przerwa o 12.00, czy tam o 12.45 i starsze dziecko pójdzie sobie 

samodzielnie na pierwsze i drugie danie. Dlatego prosiłbym o to żeby się jeszcze zastanowić nad 

tą możliwością rozdzielenia posiłków szczególnie dla tych dzieci młodszych ze względu, po 

pierwsze, na koszt i po drugie, na brak możliwości spożywania tych posiłków w tych określonych 

ramach czasowych. No i jeszcze te posiłki dla nauczycieli. Ja w dalszym ciągu nie rozumiem 

dlaczego nauczyciel nie może kupić sobie posiłku w pełnopłatnym wymiarze … w pełnopłatnej 

kwocie takiej jak ten posiłek kosztuje. 

 Jeszcze jak pamiętam, jak chodziłem do szkoły, to ludzie przychodzili z zewnątrz i też te posiłki 

mogli sobie wykupować. 

 Jeszcze mam na koniec jedno takie pytanie, czy szkoła prowadzi jakieś dane dotyczące 

pożywienia, które po zakończeniu dnia jest wyrzucane? Czy są takie ilości, ile to jest kilogramów? 

No bo wiadomo, że zawsze coś tam zostaje. I co się z tym dzieje, jakie są ilości i ile z tego jest 

wyrzucane, utylizowane? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Marek Szponar. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – zacznę od pytania zadanego na końcu. Nie, nie prowadzona – z tego, co mi 

wiadomo – żadna ewidencja odpadów kuchennych. Natomiast, panie radny, no litości, no 

stołówka szkolna nie jest restauracją – zaczynajmy od tego. Stołówka szkolna jest utworzona  

w konkretnym celu i myślę, że chyba tutaj nikomu nie trzeba jeszcze raz tego tłumaczyć. Tak się 

składa, że przypomnę, że mamy jedną kuchnię. Na tej jednej kuchni są wytwarzane posiłki dla 

wszystkich stołówek, które są w naszych szkołach. Pojemność, możliwość techniczna 

wytwarzania pewnej ilości obiadów jest ograniczona, dlatego – proszę państwa – nie możemy 

zwiększać ilości obiadów, bo technicznie jest to niemożliwe. Więc w pierwszej kolejności 

właściwie i przede wszystkim, żeby nie powiedzieć tylko, stołówki są stworzone po to żeby 

zaspokoić potrzeby – tak prawdę mówiąc – swoich uczniów, dzieci i to tak funkcjonuje i myślę, że 

powinno funkcjonować. Jeszcze raz mówię stołówka nie jest restauracją. Jeśli chodzi o posiłki. 

Proszę państwa, jeżeli w tamtym roku był regulamin i było ustawione organizacyjnie, że dzieci 

młodsze, np., jadły posiłek dwudaniowy w jednym czasie, co nie znaczy od 01 września nie 

można zmienić ten regulamin i tak go przedstawić żeby była możliwość, żeby, np., dzieci klas 

zerowej, czyli najmłodszej, czy ewentualnie klasy nauczania początkowego, jadły faktycznie  

z przerwą jeżeli jest taka potrzeba. Panie radny, ale nie ma takiej potrzeby żeby dzieci klasy 

drugiej czy trzeciej jadły w odstępie godzinnym, bo one, np., w większości ten posiłek zjedzą lub 

jeżeli nie dojadają to bez względu na przerwę – tak prawdę mówiąc – one faktycznie tego posiłku 

po prostu nie zjedzą. Natomiast, proszę państwa, naprawdę ja myślę, że tę dyskusję powinniśmy 

zostawić – tak prawdę mówiąc – specjalistom oświatowcom, którzy dokładnie wiedzą – tak 

prawdę mówiąc – jak to zorganizować, jak to przeprowadzić. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Przewodniczący Ireneusz Stachnio.  

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – panie Burmistrzu, ostatni raz obiad jadłem w szkole 25 lat 

temu. Ale chciałem zwrócić uwagę na jedną rzecz, obecność nauczyciela na stołówce w jakiś 

sposób dyscyplinuje uczniów. Pozostawienie samych uczniów na stołówce, gdzie nie ma 

nauczyciela, no może spowodować różne zachowania niekoniecznie pozytywne, bo przy obiedzie 

dochodzi do różnych sytuacji. I myślę, że to, co pan powiedział, że traktowanie stołówki jako 

restauracji no troszeczkę tutaj jakby jest niefortunne, ponieważ w bardzo krótkim czasie – to jest 

ten czas, o którym mówił radny Załubski, wydawania posiłków – jest bardzo dużo dzieci  

i obecność nauczyciela, przynajmniej jednego, który w tym czasie zje posiłek, dyscyplinuje cała 

stołówkę. Proszę wziąć to pod uwagę. Ostatni raz jadłem obiad 25 lat temu. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Marek Szponar.  

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę państwa, w takim razie jeszcze raz wyjaśnię znaczenie, czy różnice 

między stołówką, a – tak prawdę mówiąc – restauracją. Wyraziłem się – tak prawdę mówiąc – 

przedstawiając te dwa terminy, pokazując jakby cel utworzenia stołówki, że do stołówki nie 

przychodzą ludzie z zewnątrz tak, jak do restauracji, mogą sobie po prostu zakupić obiad. Rządzi 

się stołówka, po prostu, innymi prawami. Natomiast, jeśli chodzi o nauczycieli, jeżeli nauczyciele 

spożywają posiłki w szkole to tak prawdę mówiąc przychodzą zjeść obiad, a nie pilnować dzieci – 

to jest raz. Po drugie, ja myślę, że jest pan nauczycielem naszej szkoły i pan dokładnie wie,  

że w czasie obiadów na przerwie, tym, stołówce, powinny być robione, zorganizowane dyżury 

nauczycielskie po to właśnie żeby nadzorować, pilnować, wspierać uczniów. Jeżeli tak u pana nie 

jest, no to przyznam się sprawdzę to czy, no właśnie co tam zaszwankowało. Dziękuję. 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, ja chciałam tylko przypomnieć, że w 

danym punkcie – zgodnie z naszym Statutem – radny powinien, może zabierać głos dwukrotnie: 

raz merytorycznie i drugi raz ad vocem. Nie chciałabym żeby ta praktyka z dzisiejszej sesji 

przeniosła się na pozostałe sesje.  Ja jeszcze dzisiaj udzielę panu głosu, ale po prostu przypominam 

państwu o naszym Statucie. 

 Pan radny Jacek Załubski. 

Radny Jacek Załubski – dziękuję bardzo. Ja już ostatni raz, obiecuję króciutko. Mówił pan, że zwiększenie, 

znaczy, że szkoła nie jest przygotowana na możliwości technologiczne wytwarzania takiej ilości, 

bo nie jest to restauracja, jest ilość uczniów. Czyli, w związku z tym mam pytanie, czy szkoła jest 

przygotowana technologicznie na to, że dziecko kupując obiad - do tej pory była możliwość 

rozdziału tego: zupa, drugie danie - kupując teraz obiad trzeba będzie zapewnić wszystkim 

dzieciom pierwsze i drugie danie niezależnie od tego czy dziecko będzie go jadło, czy nie i czy 

szkoła jest na to technologicznie przygotowana, czy stołówka jest na to przygotowana? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja mam jeszcze taką prośbę, tego typu sprawy, chciałabym 

państwa prosić żeby się takie dyskusje odbywały na komisji, bo no myślę, że temat w komisji, 

która się zajmuje oświatą, byłby chyba szczegółowo zbadany i opowiedziany. 

 Prosił o głos pan Eugeniusz Koszlaga Przewodniczący Zarządu Osiedla Metalowców. Uprzejmie 

proszę. 

Przewodniczący Zarządu Osiedla Metalowców Eugeniusz Koszlaga – dzień dobry państwu. 26 kwietnia 

odbyły się wybory rad osiedlowych przy frekwencji dużo mniejszej niż ostatnio do Parlamentu 

Europejskiego. Została mi powierzona rola Przewodniczącego Rady Osiedla Metalowców,  

w związku z tym uważałem za stosowne żeby się państwu przedstawić żeby było wiadomo z kim 

mamy do czynienia jak zaczepię na ulicy – prawda. Tak że to jestem ja, nazywam się Eugeniusz 

Koszlaga, pracuję w Spółdzielni Mieszkaniowej. I mam jedno pytanie do pana Burmistrza 

Szponara, ponieważ on organizował te zebrania, czy przewidziane jest spotkanie tych 

przewodniczących pozostałych osiedli, które zostały wybrane na tę kadencję? Dlaczego pytam  

o to? Wydaje mi się, że takie spotkanie miałoby sens z tego choćby względu żeby poinformować 

nowe zarządy jak dysponować tą gospodarką finansową, jakie tam pieniądze mamy, na co je 

możemy przeznaczyć – ze Statutu to nie wynika jednoznacznie, bo są zadania własne, są zadania 

takie, które możemy my, jako rada osiedla, podejmować. Są pytania też w jaki sposób o te 

pieniążki się zwrócić. Oczywiście uchwałą – o tym wiem – uzasadnienie. I wydaje mi się, że na 

pewno byłoby to potrzebne. 

 I jedno pytanie jeszcze do pana Burmistrza Piórki, bo chyba odpowiada za drogi. Przystanek – 

szkoła – Tańskiego, jest płyta telekomunikacyjnej studzienki popękana dłużej już jak od pół roku. 

Dzisiaj, idąc tutaj na sesję, dzieci po prostu są ciekawe, workami przykryta ta barierka, która to 

zabezpiecza, no ale one chciały zajrzeć co tam jest w tym środku. Wiem, że jest to na pewno 

sprawa do załatwienia w szybkim terminie, ponieważ na Bożka 11, obok apteki, była ta sama 

sytuacja i w ciągu trzech tygodni Telekomunikacja tę płytę zmieniła. 

 Serdecznie zapraszam radnych, zwłaszcza z Osiedla Metalowców, do współpracy, obojętnie, 

nawet z innych osiedli też. Jeżeli byście państwo byli pomocni, potrzebowali naszej pomocy, my 

jako Zarząd spotykamy się w każdy ostatni czwartek miesiąca o godzinie 18.00 w Szkole 

Podstawowej nr 2. Bardzo serdecznie bym chciał podziękować pani Dyrektor, której nie miałem 

okazji jeszcze osobiście, tylko telefonicznie załatwiałem salę, za udzielenie nam pomieszczeń na 

te spotkania. Bardzo dziękuję. Dziękuję państwu za uwagę. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Marek Szponar i pan Burmistrz Romuald 

Piórko. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – ja może odpowiem panu Przewodniczącemu. Panie Przewodniczący, no 

jestem troszeczkę zdziwiony, bo nie ukrywam, że jakiś czas temu poszło zaproszenie do 

wszystkich przewodniczących właśnie na spotkanie, które ma się odbyć teraz w tę środę najbliższą 

o godzinie 15.30 właśnie dokładnie w tych sprawach, które pan podał. Ale cieszę się, bo pana głos 

potwierdza potrzebę, konieczność zorganizowania tego spotkania. Takie pisma wyszły. 

 Natomiast, pozwolę sobie, pani Przewodnicząca, jeszcze się odnieść do wątpliwości czy pytań 

pana radnego. Tak, panie radny, technologicznie jak najbardziej stołówka jest przygotowana do 

tego żeby to rozdzielić. Natomiast stołówka i szkoła nie jest przygotowana żeby dobrze  

i precyzyjnie, i uczciwie kalkulować cenę przy rozdzieleniu. I myślę, że tu, jak siedzimy, chyba 

nie chcielibyśmy akceptować kiedy jedni rodzice dopłacają do posiłków innych rodziców, czy 

innych dzieci – prawda? Myślę, że pan również. Natomiast wcześniej, proszę państwa, były różne 

etapy faktycznie możliwości korzystania ze stołówek, bo na to pozwalało prawo. Przypomnę, że 

również dawnej stołówka funkcjonowała jako Gospodarstwo Pomocnicze i taka praktyka, i taka 
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możliwość po prostu była możliwa prawnie. Dzisiaj praktycznie takiej możliwości też do końca 

też do końca prawnej nie ma. Tak że naprawdę myślę, że tu już wszystkie wątpliwości rozwiałem. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, jeżeli chodzi o tę studzienkę, to 

wczoraj poszedł ostatni mail w tej sprawie z wezwaniem do natychmiastowego naprawienia, bo 

już po którymś … To jest któryś z kolei mail i również studzienki przy rondzie, bo też jest 

rozwalona, tak że to pilnujemy i teraz, w tej chwili, no będziemy, jeżeli w przyszłym tygodniu 

tego nie zrobią, będziemy znowu interweniować. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Zgłaszała się pani Przewodnicząca Osiedla Domków 

Jednorodzinnych, pani Walentyna Dekret. Proszę bardzo, udzielam pani głosu. 

Przewodnicząca Zarządu Osiedla Domków Jednorodzinnych Walentyna Krystyna Dekret – panie 

Burmistrzu, Szanowna Rado, chciałam powiedzieć, że też zostałam wybrana. Trzecią kadencję 

jestem Przewodniczącą Osiedla Domków Jednorodzinnych. Po prostu też zapraszam radnych do 

współpracy, przede wszystkim do współpracy. Liczę na dużą współpracę z naszymi burmistrzami. 

Proszę państwa, ja troszeczkę wybiegłam fakty, już zbliża się 1 czerwiec, Dzień Dziecka. U nas od 

ośmiu lat ja to zawsze organizowałam. Teraz z kolei zorganizowałam Dzień Dziecka 5 czerwca, 

po prostu ja korzystam z takich okazji. My nie mamy dużo pieniędzy jajko zarządy. Jako zarząd 

osiedla my mamy po prostu 8.000 zł. Ja wykorzystuję te 8.000 zł na tzw. trzy imprezy na Osiedlu 

Domków Jednorodzinnych, to jest tak: Dzień Dziecka, zakończenie wakacji i Mikołaj. Teraz po 

prostu z radą osiedla żeśmy zdecydowali, mamy problem na Osiedlu Domków Jednorodzinnych, 

mamy piękny plac zabaw na pl. Słonecznikowym i nasz problem polega naszych chłopców, 

maluchów, tzn. od 6 do 12 – 13 lat. U nas, my mamy pl. Wrzosowy, jest piękny projekt, bardzo 

drogi projekt, ale problem polega na tym, że nasi mali chłopcy nie mają gdzie grać w piłkę nożną. 

No i ja nawet wystąpiłam teraz z radą osiedla z taką propozycją, z tych 8.000 zł chcemy 

przeznaczyć 2.500 zł na zrobienie boiska, tzw. klepiska z piłkochwytami. Tylko, że to boisko nie 

musi być wymiarowe jak dla zawodowych sportowców – mini boisko. Bardzo proszę zarząd, 

radnych, burmistrza żebyśmy to zrealizowali, będziemy te pieniądze delikatnie wydawać. Przede 

wszystkim nasz pl. Słonecznikowy, kiedyś żeśmy mieli 5.000 zł i z tych 5.000 zł ten pl. 

Słonecznikowy, te elementy: karuzela, huśtawki, wiele po prostu tych zabawek, które tam są, to są 

zrobione z tych 5.000 zł, taka jest prawda. Możemy też tak samo korzystać z pomocy sponsorów. 

Proszę państwa, ja z tego nie korzystam z tego względu, że nie chcę być wciągnięta w coś, że ktoś 

mi dał ileś tam pieniędzy i ja je zabrałam dla siebie. Ja, z pieniędzy z naszego funduszu 

socjalnego, rozliczam się co do grosza. I tak samo gdzie kupuję słodycze, kupuję po prostu  

w Intermarche. Rodzice dzisiaj mają bardzo wysokie wymagania żeby nic nie było 

przeterminowane – ja jestem za tym. Ja współpracuję z rodzicami, bardzo duży kontakt mam z 

rodzicami. Proszę zobaczyć jak wygląda nasze miasto, jak wyglądają nasze osiedla, bo wszyscy, 

którzy pracują w zarządach, bardzo … no po prostu każdy robi wszystko, daje z siebie żeby to 

wyglądało jak najlepiej. Dajemy z siebie taką, mamy taką inicjatywę, no ale mamy nieraz takie 

wymagania duże, ale one są realizowane. Przynajmniej ja, przez osiem lat wszystkie wnioski, 

które składałam, czy nawet możemy się nie dogadywać politycznie, ale czy nawet 

współpracowałam z panem Woźniakiem Krzysztofem i wiemy jakie wnioski, jaka inicjatywa była 

wspólna razem i została ona wykonana. I proszę zobaczyć naprawdę mamy się czym pochwalić, 

bo nasze miasto jest miasteczkiem, taka jest prawda. 

 Proszę państwa, ja tutaj odniosę się do problemu pana Jadczaka co do PCK, do tych kontenerów. 

To nie jest problem tylko małych sołectw, bo tak, jak państwo idziecie na targowisko, ten problem 

dotyczy i domków jednorodzinnych. Po prostu, no taka prawda, ludzie wyrzucają rzeczy, nie 

mieszczą się, składają pod kontenerem, tam są po prostu i pościel, i kołdry itd., a one są naprawdę 

w dobrym stanie. Ale jeżeli za trzy tygodnie przyjedzie ktoś z PCK to te rzeczy wyglądają 

strasznie. Przede wszystkim to jest właśnie akurat to miejsce gdzie gryzonie się zalęgają i były 

takie sytuacje u nas. Oczywiście, dzwoniłam do „Komunalki”, zawsze była interwencja, zawsze 

przyjeżdżali, zawsze reagowali, po prostu te rzeczy były zabierane, wywożone – nie pytam dokąd, 

bo one do użytku już się nie nadają. Chciałam tutaj powiedzieć właśnie i chciałam zaprosić 

naszych burmistrzów i panią Przewodniczącą o współpracę. Ja organizuję 5 czerwca, o godzinie 

16.00 „Dzień Dziecka” na pl. Słonecznikowym i zapraszam naszych burmistrzów żeby przyszli na 

tę zabawę, na tę imprezkę i zapraszam panią Przewodniczącą żeby przyszła, zobaczyła jak to 

wygląda. Dziękuję. 

 Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś z państwa jeszcze chciałby 

zabrać głos? Proszę państwa, zrobimy krótką przerwę 10 minut. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach IX Sesji Rady Miejskiej. 

 

Po przerwie. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, jesteśmy jeszcze nadal w punkcie Sprawy samorządowe. 

Czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos jeszcze w tym punkcie? Nie widzę. Przechodzimy do 

punktu nr 6. 

Od. pkt 6 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Oławskiego – to za chwilkę. 

 A ja w tej chwili składam wniosek o nie odczytywanie projektów uchwał od punktu nr 6 do 

punktu nr 10 włącznie. I ja poddam taki wniosek pod głosowanie za chwilę, kiedy zostanie ten 

wniosek wpisany tutaj w okienku naszej eSesji, tak że chwilkę cierpliwości. 

 W nawiązaniu do dzisiejszego wystąpienia pana Jacka Gałuszko to państwo otrzymaliście od pana 

Przewodniczącego takie pocztówki i małe plakaty związane wystąpieniem, które dotyczyło 

sztandaru dla Komendy Powiatowej Policji w Oławie. Wszyscy państwo będący na sali to 

otrzymali i jeszcze jest tego dość dużo, tak że jakby ktoś chciał sobie dla znajomych zabrać, czy 

dla rodziny to można. 

 Wniosek został wpisany i ja poddaję ten wniosek pod głosowanie. Kto z państwa radnych jest za 

wnioskiem aby nie odczytywać projektów uchwał od punktu 6 do 10 proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

 

W sprawie przyjęcia wniosku o nie odczytywanie projektów uchwał od punktu nr 6 do punktu nr 10 

głosowano w następujący sposób: 

 

  za  -         18 

  przeciw - 1 

  wstrzymało się - 0 

 - wniosek został przyjęty – 

 

 Proszę państwa, jesteśmy w punkcie, w tej chwili, nr 6: Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Oławskiego. Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać 

głos? Nie widzę. Przystępujemy w takim razie do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem tej uchwały proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw i kto się 

wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Oławskiego, głosowano 

w następujący sposób: 

 

  za -           19 (jednogłośnie) 

  - uchwała została podjęta - 

 

UCHWAŁA NR IX.84.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 31 maja 2019 r. 

 

  w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Oławskiego. 

Od. pkt 7 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt nr 7: Podjęcie uchwały  

w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2019 rok.  

 Zgłasza się pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. Oddaję panu głos. 
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Burmistrz Bogdan Szczęśniak – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, chciałbym tu wnieść 

autopoprawkę do projektu uchwały i poprosiłbym panią Skarbnik o odczytanie tej autopoprawki. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – oddaję głos pani Skarbnik. Pani Elżbieta Harań – Klimek, proszę bardzo. 

Skarbnik MiG Elżbieta Harań – Klimek – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, pozwolę sobie odczytać 

autopoprawkę do przedłożonego projektu uchwały. Do tego projektu uchwały wprowadza się 

następujące zmiany: 

 W dziale 854 Edukacyjna opieka wychowawcza, rozdziale 85412 Kolonie i obozy oraz inne formy 

wypoczynku dzieci i młodzieży szkolnej, a także szkolenia młodzieży, paragrafie 2360 dotacje 

celowe z budżetu jednostki samorządu terytorialnego, udzielane w trybie art. 221 ustawy na 

finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych do realizacji organizacjom prowadzącym 

działalność pożytku publicznego, zmniejsza się wydatki  budżetowe o kwotę 82.500,00 zł. Dla 

zadania: Organizacja wypoczynku dla dzieci, plan po zmianie dla paragrafu i dla zadania wynosi 

17.500,00 zł. 

 W dziale 854 Edukacyjna opieka wychowawcza, rozdziale 85412 Kolonie i obozy oraz inne formy 

wypoczynku dzieci i młodzieży szkolnej, a także szkolenia młodzieży- zwiększa się wydatki 

budżetowe o kwotę 82.500,00 zł w następujących paragrafach: 

- w paragrafie 4110 – Składki na ubezpieczenia społeczne o kwotę 500,00 zł; 

- w paragrafie 4170 – Wynagrodzenia bezosobowe o kwotę 37.000,00 zł; 

- w paragrafie 4210 – Zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 5.000,00 zł; 

- w paragrafie 4300 – Zakup usług pozostałych o kwotę 40.000,00 zł. 

W związku z wprowadzoną autopoprawką zmianie ulegnie załącznik nr 2 – Plan wydatków 

budżetu miasta i gminy Jelcz-Laskowice na 2019 rok. Ale również, w związku z tą autopoprawką, 

zmianie ulegnie załącznik nr 5 – Plan dla dotacji udzielanych podmiotom należącym  

i nienależącym do sektora finansów publicznych w 2019 r. 

Obydwa te załączniki były państwu przedstawione do projektu uchwały. Załącznik nr 2  

z autopoprawką otrzymaliście państwo na posiedzeniu komisji w dniu 28 maja 2019 r. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa 

chciałby zabrać głos ? Proszę bardzo, pan Przewodniczący Krzysztof Woźniak. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję pani Przewodnicząca. Panie Burmistrzu, Szanowni 

radni, Szanowni państwo, w uchwale jest przekazana nam bardzo ważna informacja,  

a mianowicie, że Gmina Jelcz-Laskowice aplikuje o środki zewnętrzne z Funduszu Dróg 

Samorządowych. Jest to fundusz państwowy, który w tym roku został utworzony w celu właśnie 

wsparcia remontów dróg samorządowych w naszym kraju. Ja chciałem żeby pan Burmistrz nam 

trochę więcej informacji przekazał na temat kiedy będziemy mogli otrzymać taką informację, 

ponieważ rozumiem, że po wpisaniu tego zadania do budżetu gminy dopiero aplikacja zostanie 

złożona, ponieważ zostaną zabezpieczone środki na ten cel. Kiedy będziemy mogli otrzymać 

informację zwrotną, że Gmina Jelcz-Laskowice otrzymała dofinansowanie, ponieważ z takich 

analiz, które … z analizy, którą na szybko zobaczyłem, jest to aż 60% dofinansowania, które 

możemy otrzymać z tego funduszu. A drogi, które są wytypowane, akurat zostały wytypowane 

bardzo trafnie, ponieważ ul. Techników jest to ulica, o którą pani, radna nieobecna już w naszym 

gronie radnych poprzednich kadencji. Pani T.K. zawsze mówiła, że chciałaby dożyć chwili kiedy 

ta droga zostanie wyremontowana i widzę, że jest szansa w tej kadencji, że pani Teresa będzie 

bardzo szczęśliwa jeżeli dojdzie do tego remontu i jej mieszkańcy oczywiście. Pozostałe drogi i ul. 

Inżynierska, i ul. Aleja Młodych też jest, że tak powiem, taką główną arterią, która łączy miasto, 

część mieszkalną, największą część mieszkalną, czyli Osiedle Metalowców, Osiedle Hirszfelda, 

Domków Jednorodzinnych, Piastowskie, Komunalne i Europejskie ze strefą przemysłową 

uważam, że to jest bardzo miłe, że tak powiem, zaskoczenie, ponieważ jest to coś czego żeśmy nie 

planowali. Natomiast bardzo się cieszę, że jeżeli te środki otrzymamy to naprawdę będzie to 

bardzo duża, że tak powiem, sprawa i bardzo duża poprawa życia mieszkańców naszego miasta  

i gminy. I jeżeli mógłbym prosić na koniec troszkę więcej informacji na temat aplikacji do tego 

funduszu i rozstrzygnięć. Dziękuję. 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ten konkurs został ogłoszony 

przez Wojewodę Dolnośląskiego. Co prawda termin składania wniosków, czy aplikacji, był 

wyjątkowo krótki, stąd taka szybka decyzja, że nie wchodzimy w projekt przebudowy, rozbudowy 

itd., bo to te procedury samego sporządzenia samego projektu trwają dość długo, decyzja zapadła, 

że robimy to w ramach remontu, czyli odbudowujemy nawierzchnię, nie zmieniamy parametrów 

dróg. I pierwszy etap to jest ul. Techników i ul. Fabryczna do ul. Wrocławskiej. Drugi etap: Aleja 

Młodych i ul. Inżynierska. Proszę państwa, skąd 63%? To stąd, że im większy wkład własny, tym 

więcej punktów, tym jest szansa uzyskania w ogóle dofinansowania. Szacowany termin, kiedy 

możemy dostać informację, to jest koniec czerwca. No byłoby bardzo dobrze gdybyśmy dostali 

informację pozytywną i rzeczywiście robiąc te dwie ulice, które notabene chyba są najbardziej 

zniszczone na terenie miasta – nie mówię o gminie, ale na terenie miasta – naprawdę byłby to 

sukces i pozostaje nam tylko trzymać kciuki, no i czekać na pozytywne wieści. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – jeszcze ad vocem pan Przewodniczący Krzysztof Woźniak. Proszę bardzo. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – panie Burmistrzu, chciałem tylko dopytać, à propos ul. Aleja 

Młodych, czy w remont tej ulicy wchodziłaby też droga rowerowa i chodnik? Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś z państwa jeszcze chciałby 

zabrać głos? Nie widzę. W takim razie, proszę państwa, przystępujemy do głosowania. Kto  

z państwa radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta i gminy na 2019 

rok, wraz z autopoprawką, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2019 rok, głosowano  

w następujący sposób: 

 

  za -           19 (jednogłośnie) 

  - uchwała została podjęta - 

 

UCHWAŁA NR IX.85.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 31 maja 2019 r. 

 

w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2019 rok. 

Od. pkt 8 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do kolejnego punktu, tj. punkt nr 8: Podjęcie uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 

2019-2026. 

 Czy w tej sprawie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Proszę państwa, w takim razie 

przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę  

o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał proszę  

o naciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-

Laskowice na lata 2019-2026 , głosowano w następujący sposób: 

 

  za -           19 (jednogłośnie) 

  - uchwała została podjęta - 

 

UCHWAŁA NR IX.86.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 31 maja 2019 r. 
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w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta i gminy Jelcz-Laskowice na lata 

2019-2026. 

Od. pkt 9 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu nr 9: Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu 

sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Jelcz-Laskowice oraz 

określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych mających siedzibę na obszarze 

Gminy  Jelcz-Laskowice. 

 Czy ktoś z państwa w tym punkcie chciałby zabrać głos? Nie widzę. W takim razie przystępujemy 

do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę o podniesienie ręki  

i naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw lub się wstrzymał proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. 

 

W sprawie podjęcia uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Jelcz-Laskowice oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych mających siedzibę na obszarze Gminy  Jelcz-Laskowice, głosowano w następujący sposób: 

 

  za -           19 (jednogłośnie) 

  - uchwała została podjęta - 

 

UCHWAŁA NR IX.87.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 31 maja 2019 r. 

 

w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Jelcz-Laskowice oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych mających siedzibę na obszarze Gminy  Jelcz-Laskowice. 

Od. pkt 10 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt nr 10: Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie 

Laskowice, gmina Jelcz-Laskowice – „MPZP Hirszfelda – Wschód”. 

 Czy w tej sprawie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pan Przewodniczący Ireneusz Stachnio. 

Proszę bardzo. 

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – Szanowni państwo, wstępna dyskusja nad projektem uchwały, 

nad którą będziemy za chwilę głosować, odbyła się na komisji. I, Szanowni państwo, chciałbym, 

przeczytać fragment uzasadnienia – str. 3 z czterech stron. I tam jest taki zapis, że: „Sporządzenie 

„MPZP Hirszfelda - Wschód” umożliwi przeznaczenie, działki nr ewid. 18/34 i części działki  

nr ewid. 19 AM-34 obręb Laskowice pod zabudowę mieszkaniową wielorodzinną i będzie 

kontynuacją istniejącego zainwestowania.”  

 Szanowni państwo, moje zdanie – powtarzam, moje – jest takie, że no mam wątpliwości co do 

lokalizacji w tym miejscu budynku mieszkalnego i uważam, że jest to decyzja niefortunna. 

Oczywiście, Spółdzielnia Mieszkaniowa, Zarząd Spółdzielni, czy pan Prezes, ma prawo do 

podejmowania takich decyzji, natomiast lokalizacja w tym miejscu budynku mieszkalnego no  

w pewnym sensie, no tak jak powiedziałem, jest niefortunna. Dlaczego? Osiedle Hirszfelda i tak 

jest zagęszczone blokami. W tym miejscu, gdzie ma być przeznaczony blok, w tej chwili jest 

teren, no powiedzmy, taki rekreacyjny, ale nie do końca, ponieważ jest strasznie zaniedbany, jest 

tam boisko zarośnięte trawą, w tej chwili jakby nieużytkowane, ale jednak gdzieś tam kiedyś było 

to boisko. Jest plac zabaw dla dzieci, malutki, ale jest. Wprowadzenie tam bloku odbierze ludziom, 

którzy mieszkają w tej części Osiedla Laskowice, możliwość no jakiejś rekreacji. Można by było 

ten teren przeznaczyć na cel właśnie wypoczynkowo-rekreacyjny. Następna rzecz, która według 

mojej opinii jest, no może kiedyś skutkować tym, że będzie to jednak, z kolei bardzo uciążliwe dla 

mieszkańców  tego bloku. A dlaczego? Ponieważ blok będzie bardzo blisko przy torach 

kolejowych. W najbliższym czasie ma się odbyć modernizacja linii kolejowej, zwiększy się 
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nasilenie ruchu pociągów, a tym samym  no będzie to hałas, zapewne trzeba będzie budować 

ekrany dźwiękochłonne. A dlaczego tak sądzę? Bo linia zabudowy, która jest linią  - no nie wiem 

– chyba obowiązującą, pomiędzy blokami a torami wynosi w tej chwili 80 – 90 m. Gdybyśmy tam 

chcieli  blok ustawić w takiej odległości okaże się, że ten blok tam w sumie nie zmieści się. 

Chyba, że będzie to punktowiec bardzo mały. Natomiast blok typu łamaniec, a chyba taka jest 

koncepcja, spowoduje to, że blok będzie przesunięty w stronę garaży. Czyli osoby, które będą 

mieć okna na stronę wschodnią, czy stronę północną, no jednak będą oglądać jeżdżące prędkości i 

miejmy nadzieję, że z dużymi szybkościami. I dojdzie pewnie do takiej samej sytuacji jak na 

Osiedlu Sobieskiego w Oławie, że bloki położone bardzo blisko zostały oddzielone ekranami 

dźwiękochłonnymi. No i to, o czym mówiłem na wstępie, ten teren powinien być przeznaczony na 

teren rekreacyjno-wypoczynkowy, teren zieleni. Osiedle Hirszfelda ma tylko dwa place zabaw,  

w zasadzie jeden ten taki też nie do końca jakby plac zabaw zwany popularnie przez dzieci 

„śląskim” i boisko, i plac zabaw na terenie Szkoły Podstawowej nr 3, poza tym nie ma. Sąsiednie 

Osiedle Komunalne i Osiedle Piastowskie ma trzy place zabaw, nieduże, małe, kameralne.  

Z punktu widzenia Spółdzielni zapewne jest to dobra lokalizacja, bo blisko są media, obniżenie 

kosztów, może terenów Spółdzielnia już nie ma. Argument, że ludzie chcą mieszkań, młodzi 

ludzie szczególnie, którzy chcą się osiedli w naszym mieście, zapewne tych mieszkań potrzebują, 

no ale musimy jakoś rozważyć ten równoważny rozwój i oczywiście budować mieszkania, ale też 

ludziom zapewnić komfort życia, czyli odpoczynek, rekreację. Bo wkładanie kolejnych bloków  

w miejsca, które są wolne, to po prostu mija się z celem. Osiedle nie ma być miejscem dla spania, 

sypialnią, tylko ma być także miejscem do rekreacji, miłego spędzania czasu, a jest to miejsce 

naprawdę dobre tym bardziej, że do tej pory funkcjonowało jako miejsce rekreacji - zaniedbane  

w tej chwili. Nie wiem czy celowa działalność Spółdzielni żeby tam nie inwestować, nie kosić 

nawet trawy, bo ta trawa tam rośnie – byłem wczoraj, obserwowałem to, no jakby to nie nasza, to 

nie jest w naszej gestii radnych, czy panów burmistrzów. To jest taka moja uwaga, że coś jest nie 

tak. Tak że chciałem taką informację państwu radnym przedstawić przed głosowaniem, być może 

ta wiedza wpłynie na wynik głosowania. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko.  

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, pan radny już zaprojektował 

budynki, a my dzisiaj, na sesji, dyskutujemy i mamy projekt uchwały o przystąpieniu do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Hirszfelda – Wschód. Proszę 

państwa, zgodnie z obowiązującymi przepisami, muszą być zachowane odległości od torów, czyli 

linia zabudowy będzie określona wedle obowiązujących przepisów. Dzisiaj pan radny już sugeruje 

czy to będzie łamaniec, czy nie – dzisiaj nie wiemy, bo jeszcze planu żeśmy nie zrobili i (…) jaki 

to będzie kształt budynku, jaka będzie  linia zabudowy. Kolejny temat to przy dzisiaj 

obowiązujących, proszę państwa, przepisach każde zagospodarowanie, bo tu już będzie działka 

wspólnoty mieszkaniowej, musi być zaprojektowany i plac zabaw dla dzieci, i miejsca parkingowe 

dla mieszkańców, to musi się wszystko znaleźć w obrębie działki proszę państwa. I teraz, jeżeli 

popatrzymy, bo generalnie to są już wspólnoty mieszkaniowe, każda z tych wspólnot 

mieszkaniowych – jak państwo macie na załączonym obrazku – powierzchnię wydzielonych 

działek i dla każdego bloku ten teren jest przypisany i tyle proszę państwa. Tak że tutaj ja bym 

dzisiaj nie przesądzał, bo jeżeli nie podejmiecie państwo takiej uchwały, czyli teren zostanie – tak 

jak tu pan radny powiedział – zarośnięty trawą i niczemu nie będzie służył. Natomiast, podejmując 

taką uchwałę będziemy dyskutować przy uchwalaniu planu jak to ma wyglądać. Oczywiście,  

również tu będą musiały być zachowane parametry powierzchni zabudowy. Ta powierzchnia 

zabudowy tejże działki nie może przekraczać, nie może być większa niż wskaźnik dla innych 

działek, tak że to są parametry, które ograniczą. Nie powstanie tutaj na pewno jakiś taki no wielki, 

długi blok nie wyższy niż pięć kondygnacji, czy istniejących. Tak że tutaj, proszę państwa, moja 

prośba jest taka żebyście państwo podjęli tę uchwałę. Projektant, wyłonimy projektanta planu 

będzie sporządzał plan, będzie dyskusja, będzie – proszę państwa – publiczne wyłożenie tego 

planu do publicznego wglądu. Każdy z mieszkańców ma prawo przyjść, przeczytać, przyjść na 

dyskusję itd. A my chcemy już od razu przesądzać nie bo nie, bo plac jest plac. Tak że moja 

prośba do państwa byście państwo taką uchwałę podjęli. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Bogdan Szczęśniak. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, tutaj pan radny 

powiedział: być może Spółdzielnia nie ma terenów. Tak, to jest fakt, Spółdzielnia nie ma terenów. 

Spółdzielnia chciała budować w tym obszarze gdzie w tej chwili buduje, czyli tam przy 

Grabskiego w kierunku Oławskiej. Tam są grunty osób prywatnych, osób fizycznych. Spółdzielnia 

podjęła rozmowy, niestety te osoby z jakichś tam przyczyn nie wyraziły zgody na kontynuację w 
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tamtym obszarze. Natomiast to jest jedyna działka Spółdzielni, na której może wybudować, na 

swojej działce. To, co pan radny powiedział – racja, no potrzebne są mieszkania, widzimy. Praca 

jest, ludzie chcą się tutaj osiedla i życie swoje związać z Jelczem-Laskowicami, stąd uważam, że 

jest to zasadne żeby przystąpić do planu, a w trakcie realizacji każdy będzie się mógł odnieść do 

zapisu, do propozycji, do projektu, do koncepcji. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś z państwa jeszcze chciałby 

zabrać głos? Nie widzę. W takim razie, proszę państwa, przystępujemy do głosowania. Kto z 

państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest 

przeciw proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk, kto się wstrzymał proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk. 

 

 W sprawie podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Laskowice, gmina Jelcz-Laskowice – 

„MPZP Hirszfelda – Wschód”, głosowano w następujący sposób: 

 

  za  -         13 

  przeciw - 0 

  wstrzymało się - 6 

  - uchwała została podjęta - 

 

UCHWAŁA NR IX.88.2019 

RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 31 maja 2019 r. 

 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Laskowice, gmina Jelcz-

Laskowice – „MPZP Hirszfelda – Wschód”. 

Od. pkt 11 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt nr 11: Ocena 

zasobów pomocy społecznej za 2018 rok. 

 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy do punktu nr 

12. 

Od. pkt 12 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Informacja dotycząca przygotowania wypoczynku letniego dzieci  

i młodzieży oraz obiektów rekreacyjno-sportowych do sezonu letniego w roku 2019. 

 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pan radny Julian Kozłowski. Proszę 

uprzejmie. 

Radny Julian Kozłowski – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja tak przejrzałem ten program organizacji 

wypoczynku wakacyjnego i, proszę państwa, wszystkie działania skupiają się w Jelczu-

Laskowicach tylko. Nie ma, z tego co zauważyłem, nie ma żadnych działań wychodzących poza 

Jelcz-Laskowice, bo tu mamy Miejsko – Gminne Centrum Kultury, Miejsko – Gminne Centrum 

Sportu i Rekreacji, Klub „OPTY”, Klub „Kuźnia”, „TOP”, pływalnia, to wszystko. I ja bym 

apelował może jednak coś zorganizować, choćby w szczątkowym, ja nie mówię, że w pełnym 

wymiarze, nie wiem, dwu-trzydniowe zajęcia nie tylko w Jelczu-Laskowicach, bo mamy też 

Biskupice, Wójcice, mamy sporo wsi i w ogóle tu nie jest ujęte. Czy tutaj moglibyśmy coś jednak 

zorganizować nawet w formie jakiejś promocji Miejsko-Gminnego Centrum Kultury żeby coś 

pokazać czym ono się zajmuje itd., żebyśmy nie skupiali się tylko i wyłącznie tutaj w mieście, bo 

część tych dzieci będzie w jakiś sposób wykluczona z tych działań. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy ktoś chciałby się z panów odnieść do tego? Pan 

Burmistrz Marek Szponar. Proszę bardzo. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ta oferta faktycznie jest 

skoncentrowana, zlokalizowana w Jelczu-Laskowicach, ale ta oferta jest oczywiście kierowana do 

wszystkich mieszkańców gminy Jelcz-Laskowice. Pan radny mówi: coś, coś zrobić, coś 
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zaproponować. No, proszę państwa, jeżeli jest inicjatywa danej miejscowości o zorganizowanie 

jakiejś formy zabawowej czy wypoczynku my najczęściej na to reagujemy. Natomiast, no nie było 

takiego sygnału, nie było propozycji, więc trudno jest faktycznie uszczęśliwiać kogoś na siłę. 

Natomiast myślę, że faktycznie ta oferta w Jelczu-Laskowicach jest na tyle bogata, że każdy z nas 

coś w niej znajdzie. Proszę państwa, również była propozycja organizacji poza Jelczem półkolonii, 

czyli i w Miłoszycach, i w Minkowicach, natomiast no odzew rodziców tutaj był praktycznie 

żaden. Nie było rodziców zainteresowanych żeby wysłać dzieci na półkolonie i dlatego też 

półkolonie są organizowane, dla przykładu oczywiście mówię o koloniach, organizowane są na 

terenie dwóch naszych szkół miejskich, czyli dwójki i trójki. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Ad vocem może pan Julian Kozłowski, który zabierał 

głos, a potem pan Tomasz Rygielski. 

Radny Julian Kozłowski – ja wiem, panie Burmistrzu, że lokalne społeczności mogą wyjść z taką inicjatywą, ale 

mamy też instytucje do tego celowo powołane, więc może być coś zorganizować. U na w 

Dziuplinie parę lat temu organizowaliśmy takie zajęcia wakacyjne, chyba dwutygodniowe, cztero 

czy pięciogodzinne, frekwencja naprawdę była ponad dwadzieścioro dzieci przychodziło. Ja nie 

jestem tutaj specjalistą w tej dziedzinie, więc trudno mi coś podpowiadać, ale mamy specjalistów, 

którzy się tym zajmują profesjonalnie. Więc tutaj liczyłbym żeby jakaś inicjatywa była ze strony 

Centrum Kultury, czy innych instytucji. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Tomasz Rygielski. Proszę. 

Radny Tomasz Rygielski – dziękuję bardzo. Szanowna pani Przewodnicząca, państwo radni, panowie 

burmistrzowie, ja tak chciałem tylko wesprzeć głos kolegi Juliana i zwrócić uwagę na jedną rzecz, 

nasze Centrum Kultury – mówiąc w skrócie – nazywa się Miejsko – podkreślam – Gminne. Czyli, 

jeżeli … Znaczy, to nie jest uwaga do pani dyrektor jak gdyby, czy to nie jest jakaś pretensja, 

tylko chciałem odpowiedzieć na pana Burmistrza głos w tej sprawie. Miejsko – Gminne to znaczy, 

że – tak jak pan radny Julian powiedział – jakieś inicjatywy, oczywiście to jakaś tam może słuszna 

uwaga, ale też specjalistami w tej dziedzinie kultury i jakiejś organizacji jest właśnie to Centrum 

Miejsko – Gminne. A druga rzecz, to jest to wykluczenie, o którym wcześniej mówiliśmy, 

komunikacyjne, czyli nie ma jak gdyby zorganizować przejazdu tych dzieciaków młodszych, 

starszych, które mogłyby skorzystać z tych zajęć w Laskowicach. Mówię tu o miejscowościach 

typu Wójcice, Minkowice, Biskupice, gdzie – powiedzmy, że – można dojechać, ale już wrócić 

nie. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Marek Szponar. Proszę. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – Wysoka Rado, tak, niewątpliwie nie tylko w nazwie Centrum Kultury ma 

Miejsko – Gminne, ale tak samo w formie działania. Ja przypomnę, że dzisiaj mówiliśmy na sali  

o „Złotym Kłosie”. Tam, m.in., Miejsko – Gminne Centrum ma duży wkład i dużą organizację  

w tym wydarzeniu, nie w Jelczu-Laskowicach tylko w Biskupicach, czyli nie w mieście – poza 

miastem. Proszę państwa, na każdym festynie, który organizujecie u siebie, Miejsko – Gminne 

Centrum Kultury uczestniczy bardzo w dużym stopniu organizując wiele wydarzeń, m.in., albo 

może z dużą uwagą właśnie na dzieci. Faktycznie, nasza gmina nie do końca jest dobrze 

skomunikowana. Ale przypomnę, że to nie jest tylko zadanie miasta i gminy, ale również jest to 

zadanie, tak prawdę mówiąc, innych samorządów, do których należą też kwestie komunikowania z 

miejscowościami czy międzymiastowymi. Natomiast, jeśli chodzi o dojazd, no proszę państwa, no 

dzisiaj naprawdę jeżeli, patrząc się nawet na niedogodności komunikacji, to w wielu naszych 

rodzinach jest nie tylko jeden samochód, dwa i trzy. Tak że myślę, że jeżeli ktoś jest 

zainteresowany, na pewno może dojechać do Jelcza-Laskowic żeby skorzystać z oferty. 

Natomiast, oczywiście, ja jak najbardziej wsłuchałem się w te głosy, w te propozycje i będziemy 

myśleć z panią dyrektor i z panem prezesem żeby spróbować zaproponować coś w przyszłym roku 

i zobaczymy jaka będzie odpowiedź społeczeństwa poszczególnych miejscowości. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś jeszcze z państwa chciałby 

zabrać głos? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do kolejnego punktu. 

Od. pkt 13 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt nr 13: Wolne wnioski.  Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby 

zabrać głos?  

 Wolne wnioski dotyczą radnych. Czy pan Prezes chce w punkcie Komunikaty, tak? Dobrze.  

 Czy w Wolnych wnioskach? Proszę bardzo. Panowie, tak? Pan radny Jacek Załubski. Proszę 

uprzejmie. I potem pan radny Julian Kozłowski. 
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Radny Jacek Załubski – dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, Szanowna Rado, ja chciałbym serdecznie 

zaprosić wszystkich radnych oraz gości na 02 czerwca, do Zespołu Szkół im. Jana Kasprowicza w 

Jelczu, gdzie będziemy, jako Klub Biegacza „Harcownik”, organizować bieg TOYOTY – o takiej 

nazwie, dystans 5 km oraz tzw. „Biegowy Dzień Dziecka”. I szkoła zaprasza również na dni 

otwarte szkoły. „Biegowy Dzień Dziecka”, czyli biegi dla dzieci od praktycznie czterech lat. 

Będziemy sypać takimi kolorowymi proszkami dzieci, tzw. „Festiwal kolorów”. Będzie dużo 

atrakcji dla dzieci: zamki dmuchane, kiełbaski grillowane, tak że zapraszam wszystkich z dziećmi, 

z wnukami, zapraszam na uczestniczenie w biegu na dystansie 5 km dla dorosłych. I zapraszam 

panów burmistrzów, to już w kuluarach też zapraszałem i panią Przewodniczącą, Prezydium Rady, 

na godzinę 12.30, na dekorację zwycięzców. Dziękuję bardzo. 

 Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Tutaj pan Przewodniczący mi podpowiada, z resztą nie 

musi, że to nie w tym punkcie panie radny. Ale już pan, że tak powiem, wygłosił komunikat. 

Wolne wnioski to jest punkt typowo dla państwa radnych i dla wniosków. Tutaj pan ma bardziej 

komunikat i też nie jest pan organem Gminy, więc gdzie pan by mógł się wypowiedzieć? Myślę, 

że w punkcie Sprawy samorządowe jak najbardziej. Dobrze?  

 Wolne wnioski. Pan radny Julian Kozłowski. Proszę uprzejmie. 

Radny Julian Kozłowski – proszę państwa, był poruszany dzisiaj problem tych kontenerów PCK i przed chwilą 

dostałem informację, że pani Sołtys Dziupliny, pani Kasia Włodarczyk rozwiązała ten problem. 

Ma numer telefonu, zgłosiła i za dwa dni przyjechali, i ten kontener opróżnili. Więc może 

żebyśmy … ja będę dysponował tym numerem telefonu, żebyśmy się takimi sprawami nie do 

końca zajmowali na sesji. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, już nie widzę zgłoszeń do wypowiedzi w 

tym punkcie. Czy ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy do 

punktu nr 14. 

Od. pkt 14 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – zgłaszał się wcześniej pan Prezes Centrum Sportu i Rekreacji pan 

Krzysztof Konopka. Bardzo proszę, oddaję panu głos. 

Prezes Miejsko – Gminnego Centrum Sportu i Rekreacji Krzysztof Konopka – pani Przewodnicząca, 

Szanowna Rado, na wstępie chciałbym przeprosić za mój głos dlatego, że jestem trochę 

przeziębiony. Tak że starał będę się krótko i żeby nie przedłużać. Otóż, mam dwie kwestie. Jedną 

chciałbym powiedzieć na temat zlotu. 18 maja odbył się po raz pierwszy tego typu, w takim 

wymiarze zlot pojazdów tuningowanych i samochodów marki „Jelcz”. Wspólnie Miejsko – 

Gminne Centrum Sportu i Rekreacji, wspólnie z władzami samorządowymi, Urzędem Miasta  

i Gminy Jelcz-Laskowice, zorganizowało ten zlot. Bardzo się cieszę, że udało nam się również 

pozyskać do współpracy firmę, która mocno jest wpisana w historię tej gminy i tego miasta – 

„Jelcz” Spółka z o.o.. Chciałbym na wstępie podziękować bardzo panu Burmistrzowi, całym 

władzom samorządowym, panu Burmistrzowi Szczęśniakowi za to, że podjął taką inicjatywę 

kiedy zaproponowaliśmy taki zlot najpierw w mniejszym wymiarze, potem był ten wymiar jakby 

przybrał właściwie już swoją wielkość. Natomiast szczególne słowa podziękowania kieruję  do 

Sekretarza Gminy pana Dariusza Koprowskiego dlatego, że osobiście, wspólnie z nim pracowałem 

nad organizacją tego zlotu i mogę powiedzieć, że była to z jego strony bardzo profesjonalna 

współpraca, bardzo dobrze mi się układała. Obojętnie, o której porze dnia i nocy mogliśmy różne 

kwestie rozwiązywać, dzwoniliśmy do siebie, mailowaliśmy, tak że bardzo mu serdecznie 

dziękuję. Również bardzo dziękuję pani Dyrektor Miś za współpracę, która była odpowiedzialna 

za część Nocy Muzeów. Społeczność naszego miasta i gminy miała możliwość skorzystania … 

odwiedzić izbę historii w spółce „Jelcz”, tak że za tę organizację właśnie odpowiedzialne było 

Miejsko – Gminne Centrum Kultury. Dziękuję panu Prezesowi Czubakowi. Profesjonalna pomoc 

ze strony ZGK-u była naprawdę nie da się tego ocenić i myślę, że na przyszłość będziemy mogli 

również liczyć na te współpracę. Ale szczególne słowa podziękowania i chciałbym to mocno 

wyeksponować, kieruję do tych osób, które były bezpośrednio odpowiedzialne za organizowanie 

dwóch części zlotu, bo jak państwo wiecie, połączyliśmy dwa światy. Jeden świat to były 

samochody tuningowane, a drugi świat to były „Jelcze”. Za tę drugą część, czyli za „Jelcze”, był 

odpowiedzialny W.P.. Z przyczyn obiektywnych nie może być obecny. Bardzo profesjonalnie 

podszedł do swoich obowiązków, wywiązał się ze wszystkiego. Ale mam tu ze sobą mojego 

pracownika, pana Gabriela Cybulskiego, który pracuje w marketingu w Centrum Sportu  

i Rekreacji, który był jednym ze … był pomysłodawcą … no przepraszam, brakuje mi słowa, 
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jednym z dwóch pomysłodawców tego wydarzenia. Wpisał się bardzo mocno w organizację tej 

części właśnie samochodów tuningowanych. Oczywiście, chciałbym również całemu personelowi 

podziękować, który podlega mi w Centrum Sportu i Rekreacji, bo tę gigantyczną pracę, jaką 

wykonali, to bez ich pracy ten zlot po prostu nie udałby się. Ale jednocześnie chcę powiedzieć  

o pewnej  bulwersującej sprawie, która nie tylko mnie, ale też mój personel dotknęła. Otóż, na 

etapie organizacji docierały do mnie sygnały o podjętych działaniach destrukcyjnych po to żeby 

ten – tak mniemam i tak mój personel odbiera – po to żeby ten zlot nie wypalił, żeby się nie udał. 

Te działania – w mojej ocenie – ocierały się o – mocne słowa, ale muszę tego użyć – o pewną 

intrygę – tak oceniam to – o manipulacje, które – tak jak powiedziałem – miały na celu żeby ten 

… tę organizację tego zlotu rozłożyć. Nie zgadzam się z tym i nie zgadzają się też moi 

pracownicy, bo wkładając w pracę serce w przygotowanie tego zlotu nie mogli się pogodzić  

z sygnałami do nas docierającymi. Tak że uważam, że jeżeli w przyszłości – a wiem, bo pan 

Burmistrz jakby już wyraził tę intencję, jeżeli dobrze zrozumiałem – na przyszły rok również taki 

zlot chcemy zorganizować, nie wyobrażam sobie żebyśmy mogli się spotkać z tego typu sytuacją, 

bo uderza to w Centrum, uderza to w organizatorów, ale uderza to również w oczekiwania lokalnej 

społeczności. Tak że jeżeli ktokolwiek podejmuje tego typu działania musi mieć świadomość, że 

jest to działanie mocno destrukcyjne. I drugą rzecz, którą … czy drugi komunikat, który chciałem 

państwu przekazać nawiązując do tego, co pan Jacek Załubski powiedział, wspólnie z Miejsko – 

Gminnym Centrum Kultury Miejsko – Gminne Centrum Sportu i Rekreacji również organizuje 

„Dzień Dziecka” w dniu jutrzejszym. Zapraszamy wszystkie dzieci z rodzicami. Wiele atrakcji, 

nie będę o tym mówił, bo jest głośno rozpropagowane w mediach społecznościowych, w prasie, na 

plakatach, tak że znajdziecie państwo pełne informacje. Bardzo dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. W dalszej kolejności pan radny Robert Jadczak. Proszę 

bardzo. 

Radny Robert Jadczak – dziękuję za głos pani Przewodnicząca. Ja ten temat już poruszałem wcześniej, ale w 

odniesieniu do tego, co powiedział pan radny Julian Kozłowski, nie chciałbym, być tutaj źle 

odebrany, że pani Sołtys Dziupliny załatwiła sprawę. Szanowni państwo, ja w maju osiem razy 

dzwoniłem do tej firmy PCK i wysłałem cztery razy MMS-y ze zdjęciami. Fajnie, że w końcu to 

sprzątnęli – nie wiem czy po mojej interwencji, czy po interwencji pani Sołtys – cieszę się, że to 

sprzątnęli. Natomiast dalej obstaję przy swoim, panie Burmistrzu, to nie jest tylko moje zdanie, to 

jest zdanie mieszkańców, prosimy aby ten kontener z Miłoszyc został po prostu usunięty. Ta firma 

regularnie nie dba o ten kontener. Problem, tak jak powiedziałem, trwa od ponad roku. Kontener 

jest 15 m od mojej posesji, więc ja go na bieżąco mam na oku, widzę co tam się dzieje. Sprzątnęli, 

po półtora miesiąca sprzątnęli, po ośmiu moich interwencjach i po czterech MMS-ach, zdjęciach, 

sprzątnęli. Fajnie, ale my już tego po prostu nie chcemy. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Przewodniczący Krzysztof Woźniak. Proszę. 

V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję pani Przewodnicząca. Szanowni państwo, krótka 

informacja. Chciałem państwa, wraz z dziećmi, zaprosić na zawody wędkarskie dla dzieci  

i młodzieży, które odbędą się już chyba po raz ósmy, czy dziewiąty, na pierwszym stawie 

jelczańskim. Są to zawody, które odbywają się pod patronatem pana Burmistrza Jelcza-Laskowic 

pana Bogdana Szczęśniaka oraz Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. Współorganizatorem jest 

też nasze Koło Wędkarskie nr 6 w Jelczu-Laskowicach. Zawody są, że tak powiem, jedyne tutaj 

dla pasjonatów wędkarskich, ponieważ takie zawody się odbywają raz w roku w dwóch 

kategoriach: dzieciaki do trzynastego roku życia i od czternastego do szesnastego roku życia. 

Dlatego pogodę mamy zamówioną, jeżeli chcieliby państwo, wraz z dziećmi uczestniczyć w tym 

przedsięwzięciu, bardzo serdecznie zapraszam. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Bardzo proszę, pani Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

Joanna Kamińska. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Joanna Kamińska – ja chcę przypomnieć państwu tylko o tym, że 05 

czerwca o godzinie 16.30 jest posiedzenie Komisji Rewizyjnej i poinformować o tym, że 

przygotowany projekt opinii i wniosku jest dostępny w Biurze Rady. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Bardzo proszę, pan Przewodniczący Ireneusz Stachnio.  

V-ce Przewodniczący R.M. Ireneusz Stachnio – Szanowni państwo, takie małe sprostowanie, ponieważ na 

dzisiejszej sesji wielokrotnie padło słowo „PCK” i, że to są kontenery PCK.  

 (…) 

 No właśnie, tak samo znakowane. Natomiast PCK, czyli Polski Czerwony Krzyż, jest instytucją 

już wiekową, bo istniał jeszcze chyba za czasów rozbiorów i – taka jest prawda – i pomagał 

ludziom biednym. Natomiast to, co w tej chwili, te kontenery całe sygnowane jako PCK, nie 

należą w ogóle do PCK. Z informacji, jakie ja mam, są to prywatne firmy. Natomiast, właśnie, 
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żeby … znaczy prywatne firmy prowadzą to. Natomiast, żeby w jakiś sposób zachęcić ludzi do 

oddawania rzeczy no właśnie ma ten symbol PCK. PCK nie ma z tym – tak na dobrą sprawę – nic 

wspólnego. Tak żeby ludzie nie myśleli, że szanowna taka instytucja właśnie Polski Czerwony 

Krzyż jakby zaniedbuje swoje zadania – nie ma takiego czegoś. I jeszcze taka jedna moja uwaga, 

znaczy to nie ja, to dziennikarze śledczy doszli do takich ustaleń, że większość tych rzeczy jest 

przerabiana na pakuły. To nie są rzeczy dla biednych dzieci tylko – może tam część idzie, jakiś 

procent – natomiast większość idzie na pakuły. No też troszeczkę w błąd jakby nas ta firma 

wprowadza. A na kontenerze jest zawsze numer telefonu i można zadzwonić do nich i ja to robię 

nie raz, i niejednokrotnie, i przyjeżdżają. Być może jest kilka firm na terenie naszej gminy, nie 

wiem, w każdym bądź razie odbierają. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś jeszcze z państwa chciałby 

zabrać głos? Nie widzę. W takim razie proszę państwa … Przepraszam. Pan radny Łukasz 

Dudkowski. Proszę. 

Radny Łukasz Dudkowski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, niejako ad vocem do pana Prezesa Konopki. 

Ja powiem tak, że bardzo się cieszę, że panowie wykonujecie to za co się wam płaci i, że tak tutaj 

wszyscy radni musimy tutaj w tym momencie gratulować i wszystko, że zrobiliście coś za co 

jesteście odpowiedzialni. Natomiast, jeśli chodzi o samą organizację zlotu, podtrzymuję swoje 

zdanie, że uważam, że skandaliczne, że Spółka „Jelcz” z pieniędzy Polskiej Grupy Zbrojeniowej 

wspiera imprezę, którą pan organizuje. Natomiast na podsumowanie pana działalności przyjdzie 

czas w odpowiednim punkcie. Jest taki punkt, jeśli chodzi o sesję Rady Miejskiej, w porządku 

obrad, chyba – bodajże –w listopadzie. Bardzo dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, czy w tym punkcie ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać 

głos? Nie widzę.  

Od. pkt 15 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – w takim razie zamykam obrady IX Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach. Dziękuję państwu za obecność i życzę państwu miłego popołudnia, i dobrego 

weekendu. Do widzenia. 

 

Po wyczerpaniu porządku, Przewodnicząca Rady Miejskiej o godzinie 14.30 zakończyła obrady  

IX Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. 

 

Protokołowała: 

 

 


